
PROTOKÓŁ  Nr XIV.14.2015 
z obrad XIV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

w dniu 27 listopada 2015 roku. 
 
 

W obradach Sesji udział wzięło 20 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu, Zastępcy Burmistrza Jelcza-Laskowic Romuald Piórko i Marek Szponar, przedstawiciele rad 
sołeckich i osiedlowych oraz goście zaproszeni na obrady Sesji, według listy obecności stanowiącej 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Obrady  XIV Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12.00 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 
Miejskiej Beata Bejda, która na podstawie listy obecności stwierdziła quorum, co stanowi  
o prawomocności obrad XIV Sesji Rady Miejskiej. 
 
Obsługę prawną XIV Sesji prowadził pan Sławomir Boruch - Gruszecki Radca Prawny Urzędu Miasta  
i Gminy Jelcz-Laskowice. 
 
Wszystkie wystąpienia zawarte w niniejszym protokole, oddane zostały w pełnym brzmieniu. 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – w tej chwili chciałabym odczytać proponowany porządek obrad XIV 

Sesji Rady Miejskiej: 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XIV Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XIII Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2015 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Jana 

Nepomucena w Minkowicach Oławskich na dofinansowanie remontu zabytkowego 
kościoła. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  określenia wysokości  stawek 
podatku  od nieruchomości oraz zwolnień z podatku od nieruchomości na 2016 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  określenia wzorów formularzy 
informacji i deklaracji podatkowych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2016”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych  
i niepublicznych przedszkoli, szkół oraz innych form wychowania przedszkolnego, 
prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne, oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad jej 
ustalania, poboru, terminów płatności i wysokości stawek oraz inkasentów  
i wynagrodzenia za inkaso na terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice. 

14. Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany przebiegu istniejących  dróg gminnych nr 
111509D, 111513D, 111519D, 111522D, 111533D, 111536 D. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI.44.2015 Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach z dnia 27 lutego 2015r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w 
obrębie Minkowice Oławskie, gmina Jelcz-Laskowice, zwanego dalej „MPZP – Minkowice 
Oławskie A1”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Minkowice 
Oławskie, gmina Jelcz-Laskowice. 
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17. Informacja dotycząca funkcjonowania oraz wyników finansowych Zakładu Gospodarki 

Mieszkaniowej – Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Jelczu-
Laskowicach. 

18. Informacja dotycząca funkcjonowania oraz wyników finansowych Zakładu Gospodarki 
Komunalnej Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach. 

19. Wolne wnioski. 
20. Komunikaty organów Gminy. 
21. Zakończenie obrad XIV Sesji Rady Miejskiej. 
 
Czy do zaproponowanego porządku obrad są jakieś uwagi? Nie widzę. W takim razie poddaję 
pod głosowanie porządek obrad XIV Sesji Rady Miejskiej. Kto z państwa radnych jest za 
przyjęciem tego porządku proszę o podniesienie ręki: 
 
za - 20 (jednogłośnie) 

 
Porządek obrad XIV Sesji Rady Miejskiej został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XIV Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XIII Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2015 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Jana 

Nepomucena w Minkowicach Oławskich na dofinansowanie remontu zabytkowego kościoła. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  określenia wysokości  stawek podatku  

od nieruchomości oraz zwolnień z podatku od nieruchomości na 2016 rok 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  określenia wzorów formularzy 

informacji i deklaracji podatkowych. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2016”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych  
i niepublicznych przedszkoli, szkół oraz innych form wychowania przedszkolnego, 
prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne, oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
pobrania i wykorzystywania. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad jej ustalania, 
poboru, terminów płatności i wysokości stawek oraz inkasentów i wynagrodzenia za inkaso na 
terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice. 

14. Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany przebiegu istniejących  dróg gminnych nr 111509D, 
111513D, 111519D, 111522D, 111533D, 111536 D. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI.44.2015 Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach z dnia 27 lutego 2015r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego 
Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Minkowice 
Oławskie, gmina Jelcz-Laskowice, zwanego dalej „MPZP – Minkowice Oławskie A1”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Minkowice Oławskie, 
gmina Jelcz-Laskowice. 

17. Informacja dotycząca funkcjonowania oraz wyników finansowych Zakładu Gospodarki 
Mieszkaniowej – Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach. 

18. Informacja dotycząca funkcjonowania oraz wyników finansowych Zakładu Gospodarki 
Komunalnej Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach. 

19. Wolne wnioski. 
20. Komunikaty organów Gminy. 
21. Zakończenie obrad XIV Sesji Rady Miejskiej. 
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Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt drugi: Przyjęcie protokołu z obrad XIII Sesji Rady Miejskiej. 
 Czy są jakieś uwagi do protokołu z obrad XIII Sesji? Nie widzę. W takim razie poddaję pod 

głosowanie przyjęcie protokołu z obrad XIII Sesji. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
tego protokołu proszę o podniesienie ręki: 

 
 za   -           17  
 przeciw  - 0 
 wstrzymało się - 3 
 - protokół z obrad XIII Sesji został przyjęty – 

Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu trzeciego: Informacje i komunikaty  

Przewodniczącej. 
 Uprzejmie informuję państwa radnych i gości, którzy są dzisiaj na sesji, że sesja w grudniu 

odbędzie się trzydziestego. Sesję będą poprzedzały posiedzenia komisji, będą to połączone 
posiedzenia, które odbędą się adekwatnie 28 i 29, to jest poniedziałek, wtorek, a w środę 
odbędzie się sesja – to jest pierwszy komunikat. 

 Drugi komunikat jest taki, że Przewodniczący Komisji ustalili terminy posiedzeń komisji 
budżetowych i w punkcie Komunikaty Organów oddam państwu przewodniczącym głos  
i państwo poinformujecie o terminach tych komisji. 

 Trzeci komunikat dotyczy pisma pani radnej Krystyny Dekret, która skierowała pismo 
zarówno do Burmistrza, jak i do – jest zatytułowane – Rady Gminy. I pismo dotyczyło 
sprawy: - cytat – „Mieszkańcy Jelcz-Laskowic oraz Zarząd Domków Jednorodzinnych …” tak 
jest to sformułowane „… zwraca się z prośbo o wprowadzenie przepisów regulujących przepisy 
prawa miejscowego dotyczące obowiązku zwalczania chwastów na działce rolnej, posesji, a 
także na działce nieużytkowo – rolnej w granicach administracyjnych miasta. 

 Proszę o wprowadzenie przepisów wewnętrznych w postaci uchwały Rady Gminy / Miasta w 
sprawie utrzymania czystości i porządku w gminie. 

 Zachwaszczone grunty stanowią zagrożenie pożarowe dla sąsiednich posesji, są też siedliskiem 
rozmnażających się szkodników glebowych, gryzoni, ślimaków czy żmij. 

 Ponadto stwarzają duże utrudnienie w użytkowaniu i pielęgnacji obszarów w sąsiednich …”, „… 
obszarów w sąsiednich …” nie wiem,  „Proszę o uwzględnienie mojej prośby i przygotowanie 
odpowiednich przepisów.” 

 Do pisma dołączona była lista – ja mam taki egzemplarz gdzie mam kserokopię tej listy. 
Napisane jest tutaj, że zebrano 173 podpisy w tej sprawie. 

 I pragnę poinformować Radę Miejską w Jelczu – Laskowicach, że Burmistrz Marek Szponar 
odpowiedział pani radnej Krystynie Dekret, i złożył również informację do Rady Miejskiej. 
jest to stanowisko prawne sporządzone przez Radcę Prawnego Andrzeja Woźniaka – pani 
radne też otrzymała to … W każdym razie, proszę państwa, pismo jest trzystronicowe, więc 
ja nie będę czytała całego pisma. Państwo radni mogą się zapoznać z odpowiedzią w tej 
sprawie w Biurze Rady. 

 Generalnie, w jednym zdaniu żeby tylko jakby sens tego wyłapać, nie ma takich możliwości, o 
które prosi pani radna Dekret, na podstawie przepisów prawnych. Jest to szczegółowo 
wyjaśnione, na posesje prywatne nie ma możliwości aby wchodził Urząd Miasta czy ZGK w 
jakiejkolwiek postaci. 

 Bardzo proszę o zapoznanie się z tym stanowiskiem prawnym pana mecenasa Woźniaka. 
 I teraz proszę państwa, ostatnia sprawa w komunikatach, punkt czwarty to jest sprawa 

dotycząca wniosku, który pojawił się dwie sesje wstecz. Był to wniosek pana radnego 
Ireneusza Stachnio, który … jego główna konstrukcja opierała się na sformułowaniu takich 
trzech punktów: 
 aby podjąć działania, wykorzystania dostępnych środków i zasobów, które umożliwiają 

przyjęcie polskich rodzin z Mariupola i okolic lub z innych terenów Ukrainy objętych 
działaniami wojennymi, 
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 zdiagnozowania i przedstawienia informacji o kosztach związanych z przyjęciem rodzin 

oraz możliwości pozyskania środków rządowych, 
 i przedstawienia informacji o możliwości zakwaterowania, zatrudnienia, umieszczenia 

dzieci w szkołach czy przedszkolach oraz wsparcia w procedurach imigracyjnych. 
Tak jak państwo pamiętacie pojawił się wniosek radnego Krzysztofa Woźniaka aby sprawę 
tę skierować do Burmistrza oraz na posiedzenia komisji stałych. Tak się też stało i komisje w 
tym tygodniu wypracowały swoje stanowiska. 
Dlaczego to się stało dopiero teraz? Stało się to dopiero teraz dlatego, że Burmistrz 
odpowiedź, której nam udzielił, ona była przedstawiona nam w dniu ostatniej sesji, z tego też 
powodu nie mogła stanąć na posiedzeniach poprzednich jeszcze komisji. Stało się to w tym 
tygodniu i wszystkie komisje – mam tutaj przed sobą pisma w tych sprawach, podpisali się: 
- Przewodniczący Komisji Samorządu i Prawa pan radny Jacek Hełka, 
- Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Tadeusz Babski, 
to były połączone posiedzenia, więc one dotyczyły … w przypadku Samorządu i Prawa nie, 
ale w przypadku Komisji Kultury, Oświaty, to było połączone posiedzenie dwóch komisji. 
I mamy proszę państwa również odpowiedź … Przepraszam, jeszcze jedno stanowisko pani 
… Komisja, której przewodniczy pani Barbara Kowalenko, Komisja Rodziny, Młodzieży  
i Spraw Mieszkaniowych. W zasadzie to są bardzo podobne stanowiska. I clou tych stanowisk 
jest następujące: - cytat – „Ze względu na brak możliwości umieszczenia uchodźców w lokalach 
gminnych oraz brak programu rządowego dotyczącego przekazania gminom środków 
rządowych na refundację ewentualnych kosztów zakwaterowania, zatrudnienia, umieszczenia 
dzieci w szkołach gminnych czy przedszkolach, Komisje wnioskują o nie podejmowanie żadnych 
działań do czasu opracowania powyższego programu przez nowy rząd.” 
Dziękuję państwu za wysłuchanie komunikatów Przewodniczącej. To jest tyle informacji na 
ten temat. I proszę państwa … Pan radny Stachnio chciałby zabrać głos? 

Radny Ireneusz Stachnio – tak, chciałbym zabrać głos w sprawie wniosku, który złożyłem dwa miesiące 
temu. Wniosku, który dotyczył zdiagnozowania możliwości przyjęcia repatriantów z 
terenów byłego Związku Radzieckiego. I chciałbym, nie wiem, zwrócić uwagę pani 
Przewodniczącej tak delikatnie, że albo ja źle zrozumiałem, albo pani źle się wypowiedziała, 
ponieważ pani stwierdziła, że komisje otrzymały pismo od pana Burmistrza, które jest 
odpowiedzią na mój wniosek. Chciałem zwrócić uwagę, że to pismo ja otrzymałem i czterech, 
pozostałych trzech radnych, którzy podpisali ten wniosek. Był to wniosek złożony przez … za 
pośrednictwem Biura Rady Miejskiej. I na tym piśmie na komisjach, przynajmniej na dwóch 
komisjach, których jestem członkiem, bazowaliśmy. Chciałbym jeszcze zwrócić uwagę, że na 
komisjach, przynajmniej na jednej nie zostały przedstawione założenia wniosku naszego. 
Dopiero na drugiej komisji, dopiero po naszym apelu został ten wniosek w części tej 
pierwszej, czyli intencji wniosku, odczytany. 

 Chciałbym tylko powiedzieć na zakończenie, że szkoda, że nasze Gmina, nasz Samorząd nie 
podjął, odsunął jakby, odrzucił tę piłeczkę w stronę rządu, bo chodziło tylko o 
zdiagnozowanie możliwości Gminy na zorganizowanie polskim rodzinom pobytu w naszej 
gminie - tylko tyle, zdiagnozowanie. Nie chodziło o żadne przyjęcie, o dawanie mieszkań, 
chodziło tylko o policzenie kosztów, możliwości. Jesteśmy Gminą nie biedną, większość 
mieszkańców w tej gminie pochodzi z Kresów, z … właściwie to całe wioski pochodzą  
z jednej miejscowości. Tak, że pani Przewodnicząca z  ubolewaniem stwierdzamy, że takiej 
możliwości nie wykorzystano, nie zdiagnozowano możliwości Gminy na zorganizowanie 
przyjęcia polskich rodzin. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Wypowiedź pana radnego Stachnio nie jest do końca 
prawdą dlatego, że pan Burmistrz Szczęśniak do mnie skierował pismo 28 października i w 
tym piśmie odpowiedź, która była udzielona panu radnemu Ireneuszowi Stachnio, jest 
załącznikiem do tego pisma. Tak, że to nie była tylko informacja skierowana do pana, to była 
również informacja skierowana do Przewodniczącej Rady i na tym piśmie przewodnim jest 
dekretacja 30 października: „Komisje stałe Rady Miejskiej”. One zostały przekazane – 
kserokopie tych odpowiedzi – w dniu 02 listopada. 

 Ponadto nie jest prawdą, że we wniosku była sprawa tylko zdiagnozowania i przedstawienia 
informacji, bo ja przed chwilą czytałam co było przedmiotem wniosku i były tam trzy punkty, 
a punkt pierwszy dotyczył : podjęcia działań, wykorzystania dostępnych środków i zasobów 
umożliwiających przyjęcie polskich rodzin z Mariupola i okolic lub z innych terenów Ukrainy 
objętych działaniami wojennymi.  
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 Trzecia sprawa jest taka, że pan radny Stachnio podkreśla, że jest mu przykro, że nasza 

Gmina się do tego nie odniosła. Natomiast wszystkim państwu jest znana informacja taka, że 
takie zadanie nie jest zadaniem własnym Gminy, jest to zadanie rządowe - mówiliśmy o tym 
na poprzedniej sesji, pojawiały się te wyjaśnienia na komisjach. I proszę państwa, tak jak 
państwo słuchaliście, w tym tygodniu we wtorek 149 osób przyjechało z Mariupola do 
Polski, znajduje się w ośrodku adaptacyjnym w Rybakach koło Olsztyna i przez pół roku 
osoby te będą aklimatyzować się, adaptować do warunków polskich, będą uczyć się języka 
polskiego. I w tej chwili, na tym etapie nie ma żadnych dyspozycji, żadnych rozmów, żadnej 
wymiany korespondencji z samorządami, z gminami. Jeżeli ten okres adaptacyjny się 
zakończy i rząd wystosuje jakiś apel czy pismo do gmin na pewno państwo zostaniecie 
poinformowani. I jeszcze taki chciałabym jeden aspekt sprawy żebyście państwo mieli jakby 
cały obraz sprawy, Burmistrz o tym pisał w swoim piśmie, że w naszej gminie oczekuje na 
mieszkania  wiele rodzin. I proszę państwa taka już sytuacja była, że została przyjęta dawno 
temu do gminy Jelcz-Laskowice rodzina z Kazachstanu i to nie jest prosta sprawa żeby taka 
rodzina mogła spokojnie w naszym środowisku tak żyć i funkcjonować dobrze. Tak, że to są 
działania, które no muszą mieć charakter spokojny, wyważony, merytoryczny. I nie możemy 
proszę państwa poddawać wniosków pod głosowanie takich gdzie skutkiem jest to, że środki 
finansowe muszą być przyznane z kasy Gminy. Strażnikiem budżetu i osobą odpowiedzialną 
za budżet jest Burmistrz i to jego opinia będzie podstawą do tego czy pewne działania mogą 
być podjęte czy nie.  

 Ja myślę, że proszę państwa zaczekajmy co rząd w tej materii postanowi. Ten okres 
adaptacyjny jeszcze jest dość długi i myślę, że w spokoju należy zaczekać. Jeżeli będzie taka 
możliwość myślę, że Gmina Jelcz-Laskowice na pewno się przyjrzy temu z powagą i z uwagą. 
Dziękuję bardzo. 

 Ja w punkcie Komunikaty Przewodniczącej nie przewiduję zadawania pytań. Pan już raz 
zadał pytanie. I tak jak stanowi nasz Statut ma pan możliwość jeszcze raz się wypowiedzieć,  
i udzielam panu głosu. Proszę bardzo. 

Radny Ireneusz Stachnio – takie małe sprostowanie pani Przewodnicząca, jednak ten wniosek dotyczył 
zdiagnozowania możliwości Gminy na zorganizowanie pobytu rodzinom polskim, 
repatriantom. Pani inaczej interpretuje, my ten wniosek inaczej interpretujemy – to jest 
jedna rzecz.  

 I druga rzecz. Pani mówi, że pani złożyła dekretację do komisji stałych. Była pani na komisji 
jednej, na której ja też byłem, na ani jednej, ani drugiej komisji, której jestem członkiem, 
przewodniczący nie poinformowali nas, że jest to dekretacja przez panią Przewodniczącą, 
powoływano się bezpośrednio na nasz wniosek. Pytaliśmy się, pytałem się osobiście 
przewodniczących w jaki sposób znalazł się ten wniosek w teczkach komisji, odpowiedź nie 
została udzielona. Być może rzeczywiście pani, na pewno pani taką dekretację złożyła, 
podała pani daty. No, co najwyżej można mieć tylko pretensje do przewodniczących komisji, 
że nie wypełnili swojej roli przewodniczącego i nie poinformowali radnych, że takie coś  
i taka dekretacja była, że pismo z pani podpisem znajduje się w teczce. należy nad tym 
ubolewać tylko. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Tadeusz Babski. 
Przewodniczący Komisji K.O.S.iZ. Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja chciałbym 

panu radnemu Stachniowi przypomnieć wniosek pana Woźniaka, który dwie sesje wstecz 
został przyjęty przez Radę, który mówił, że pana wnioskiem powinny zająć się komisje, pana 
wnioskiem – i to się stało. Ostatnio miał pan pretensje, że się w ogóle nie zajęliśmy, więc 
nadrobiłem tę zaległość, zająłem się tym wnioskiem i komisja dyskutowała nad pana 
wnioskiem, który złożył pan tutaj na sesji – nad pana wnioskiem. I mieliśmy prawo wglądu 
do tego wniosku pana, bo inaczej nie moglibyśmy jakiejkolwiek dyskusji przeprowadzić nie 
znając treści pana wniosku. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Michał Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję bardzo za udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, ja w kwestii 

sprostowania chciałbym na wstępie powiedzieć, że jeśli chodzi o te wszystkie wnioski, o 
których tutaj rozmawiamy, nastąpił szereg nieprawidłowości począwszy od pomylenia pojęć 
chociażby, nazwania repatriantów uchodźcami jak miało to miejsce w odpowiedzi, którą 
zaprezentował nam Burmistrz Szczęśniak, ale to temat poboczny szanowni państwo.  

 Istotną kwestią jest to, że w tej chwili mamy do czynienia, szanowni państwo,  
z przegłosowanym przez komisje antypolskim stanowiskiem niewątpliwie i ja nie boję się 
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tego powiedzieć, i będę to mówił wyraźnie, i głośno. Zderzyliśmy się, szanowni państwo, na 
Komisji Samorządu i Prawa w dniu 24 listopada wręcz z postsowiecką propagandą. 
Dlaczego? Powiedziano, użyto zdań – już cytuję: „Na Polaków, którzy wyjeżdżali z Ukrainy, 
czekały puste wagony. Wszyscy mogli wyjechać. Czekały do samego końca, kto chciał to 
wyjechał z Ukrainy. Pociągi wyjeżdżały do Polski z pustymi wagonami.” 

 Fakty są następujące, szanowni państwo, wagony nie były puste, te słowa padły z ust 
radnego Woźniaka. Wagony, szanowny panie radny, były wypełnione Polakami 
wypędzonymi z terenów II Rzeczpospolitej. Tak, że na przyszłość prosiłbym aby taką 
postsowiecką propagandę zachować dla siebie i nie szerzyć jej tutaj na łamach … na forum 
Rady Miejskiej, naszego samorządu. Dlatego ja ze swojej strony powiem tylko tyle wniosek, 
który … przepraszam, nie wniosek tylko stanowisko, które wypracowała komisja, to 
antypolskie stanowisko dlatego głosowałem przeciwko. Dziękuję bardzo, to wszystko co 
miałem do powiedzenia w tej sprawie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Joanna Kamińska – proszę. 
Radna Joanna Kamińska – Szanowna Rado, pani Przewodnicząca, ja proponuję przejść do kolejnego 

punktu, ponieważ ta dyskusja i historia do niczego nas nie prowadzi. Każdy z nas lekcje 
historii miał, każdy sobie interpretuje jak chce … Ja w Moskwie nie miałam panie radny, 
proszę mi uwierzyć, a jestem starsza od pana. Dziękuję bardzo. 

 Radny Michał Pakosz – usłyszałem moskiewską wersję historii, słyszałem na ostatniej Komisji Samorządu 
i Prawa. Dziękuję. 

Radna Joanna Kamińska – ja powiedziałam, to jest pana interpretacja. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja nie udzieliłam głosu panu radnemu Michałowi 

Pakoszowi. Proszę żeby pan się stosował do reguł, które panują na sesji Rady Miejskiej.  
 Zgłaszał się pan Burmistrz Romuald Piórko – proszę uprzejmie. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, przypominam, że przed 

chwilą podjęliście państwo, przegłosowaliście porządek obrad. Jesteśmy w punkcie: 
Komunikaty Przewodniczącej. Gdzie tu jest dyskusja? I proszę trzymać się porządku. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, przechodzimy do następnego 
punktu. 

Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt czwarty: Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych 

pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
 Oddaję głos panu Burmistrzowi Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, pomiędzy sesjami, od sesji 

październikowej do dzisiejszej Burmistrz: 
- wydał zarządzenie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Jelcz-Laskowice w latach 2015 – 2022; 
- kolejne zarządzenie w sprawie przeznaczenia nieruchomości gruntowej do sprzedaży – 

chodzi tu o działkę 1/11, AM-8 i 1/12, AM-8; 
- kolejne zarządzenie w sprawie prawa pierwokupu nieruchomości – Burmistrz nie 

skorzystał z prawa pierwokupu 1/8 części działki w prawie użytkowania wieczystego, 
to jest działka 1/17, AM-58; 

- kolejne zarządzenie w sprawie prawa pierwokupu – również Burmistrz nie skorzystał  
z prawa pierwokupu działki nr 613, AM-1 w Miłoszycach; 

- i kolejne zarządzenie w sprawie nie skorzystania z prawa pierwokupu – również 
Burmistrz nie skorzystał z prawa pierwokupu działki 1/24, AM-58, sprzedawanej przez 
Instytut Uprawy, Nawożenia i Gleboznawstwa, to jest 258 m2 ta działka, to są działki 
przy … ogrodowe; 

- kolejne zarządzenie w sprawie nie skorzystania z prawa pierwokupu – Burmistrz nie 
skorzystał z prawa pierwokupu dla działek: 6/16 i 7/8 o łącznej powierzchni 1159 m2, 
to są działki pod budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne; 

- i kolejne zarządzenie tym razem w sprawie przeznaczenia nieruchomości do sprzedaży  
i Burmistrz przeznaczył do sprzedaży cztery działki o nr: 84/78, 84/76, 84/74 i 84/72, 
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AM-1, w Miłoszycach – są to działki Gminy przeznaczone pod budownictwo 
jednorodzinne. 

Ponadto między sesjami Burmistrz wydał: 
- 3 decyzje podziałowe nieruchomości; 
- 33 zaświadczenia o przeznaczeniu działek w planie miejscowym lub w studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego; 
- oraz 9 wypisów z planu miejscowego i ze studium; 
- również wydał 9 decyzji o warunkach zabudowy. 

Tu jeszcze jest informacja dla państwa, że są otwarte oferty na realizację zadania: rozbudowa 
remizy OSP w Minkowicach.  Wpłynęło 9 ofert, najniższa sześćset trzydzieści trzy tysiące z 
groszami, najwyższa dziewięćset dwadzieścia siedem tysięcy z groszami. Oferty są 
analizowane i będzie wyłoniony oferent – nie powiem państwu jeszcze, który bo jest to … 
przetarg jest na zasadzie rozstrzygania, a z tym się wiąże to, że Burmistrz występuje do 
państwa o zwiększenie kwoty czy nakładów inwestycyjnych na to zadanie w budżecie, w 
zmianach budżetu. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w związku z informacją Burmistrza państwo 
macie jakieś pytania? Nie widzę. Przechodzimy w takim razie do następnego punktu. 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt piąty: Sprawy samorządowe. 
 Czy w tym punkcie … Pan Marek Starczewski Sołtys Biskupic Oławskich – proszę. 
Sołtys Biskupic Oławskich Marek Starczewski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, chciałbym państwu 

podziękować tym, którzy odpowiedzieli na apel z poprzedniej sesji w sprawie środków 
finansowych dla polskiego kościoła w Szczyrcu na Ukrainie. Myślę, że ta kwota, którą udało 
się zgromadzić, pozwoli w jakiejś części zakupić te materiały, które są niezbędne do 
wykonania tej instalacji elektrycznej. Myślę, że ci państwo mogą czuć się w pewnym sensie 
jakby ich cząstka, ich środków pozostanie tam w murach czy w kontaktach tegoż właśnie 
naszego kościółka polskiego w Szczyrcu na Ukrainie. 

 Gdyby ktoś z państwa miał jeszcze wolę, to oczywiście można, już bezpośrednio – myślę – 
proszę się kontaktować ze mną gdyby koś jeszcze chciał jakąś swoją drobną część przekazać 
na ten cel. Bardzo serdecznie z całego serca, w imieniu ks. Aleksandra Bojko Proboszcza 
tegoż kościoła, dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Czy ktoś z państwa w sprawach samorządowych 
chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do punktu szóstego. 

Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Interpelacje i zapytania. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Radny Michał Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – Szanowni państwo, ja bym chciał zapytać o stan zdrowia pana Burmistrza 

Szczęśniaka z racji tego, że tak jak wspominałem na komisjach, ponieważ odezwał się do 
mnie jeden z mieszkańców, który upoważnił mnie do tego abym używał jego danych 
osobowych, jest to pan Nowak. Chciał się spotkać z panem Burmistrzem w pewnej sprawie,  
o której za chwilę pewnie pan Krzysztof Skrzydłowski poinformuje państwa tutaj na Sali. 
Dlatego chciałbym się dowiedzieć jak wygląda w tej chwili sytuacja. Dlaczego? Ponieważ pan 
Nowak chce się spotkać bezpośrednio z panem Burmistrzem. Szanowni panowie 
wiceburmistrzowie no nie mają mandatu społeczeństwa, są z … są po prostu nie z wyboru 
tak, że chciałbym się dowiedzieć kiedy możemy spodziewać się wizyty pana Burmistrza 
Bogdana Szczęśniaka z powrotem. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Romuald Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, wiecie pewnie państwo, że 

pan Burmistrz Szczęśniak jest w szpitalu, czuje się coraz lepiej ku zadowoleniu może nie 
wszystkich, ale na pewno czuje się coraz lepiej i będzie lada moment w Urzędzie. Pana 
Nowaka osobiście nie znam, co mówiłem panu Pakoszowi i nie wiem jaka jest sprawa, 
natomiast Urząd pracuje proszę państwa. Co prawda prawdą jest, że my jako zastępcy nie 
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jesteśmy z wyboru ale mamy upoważnienia Burmistrza i jak państwo żeście słyszeli w 
punkcie bodajże czwartym czy piątym informacji Burmistrza, te zarządzenia, które państwu 
przedłożyłem – oprócz pierwszego – podpisałem ja osobiście, bo ja jako pierwszy zastępca 
mam takie upoważnienie. I również myślę, że sprawa pana Nowaka też jest do załatwienia 
przez nas tutaj dwóch. Tak, że Urząd nie jest nieczynny, Urząd pracuje normalnie, więc pana 
Nowaka zapraszam do Gminy. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Radny Krzysztof Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu, à propos … ale pan 

Burmistrz przez telefon rozmawia. Już? Tak? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz nie rozmawiał przez telefon tylko go wyłączył. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – rozmawiał pan Burmistrz przez telefon pani Przewodnicząca. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo proszę … proszę się powstrzymać od komentarzy, które 

niepotrzebnie zaogniają atmosferę. Oddałam panu głos, bardzo proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale pani Przewodnicząca, ale kieruję pytanie do pana Burmistrza, który … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę kierować jak najbardziej, słuchamy. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – … jak widać rozmawiał przez telefon. Dziękuję. Panie Burmistrzu, jeżeli 

pan Nowak może się zgłosić do was zastępców – jak najbardziej. Tylko pan Nowak tydzień 
temu, bodajże w poniedziałek był u wiceburmistrza Szponara, który niestety pracuje do 
15.30, a o 14.30 już był sobie w domku, więc niestety nie było takiej możliwości. Ale jeżeli 
chodzi o sprawę pana Nowaka, szanowni państwo, to na ostatniej sesji Rady Miejskiej z 
panem Szponarem tutaj dyskutowaliśmy na temat sprzedaży zniczy – prawda panie 
Burmistrzu? I pan Burmistrz argumentował zakaz handlu porządkiem i ładem w mieście. 
Więc panie Burmistrzu, proszę mi powiedzieć czy wykaże się pan konsekwencją w stosunku 
do tego, co się dzieje w centrum miasta. Proszę zobaczyć. Czy podjął pan jakieś działania w 
tej sprawie? Jest tu jeszcze kilka zdjęć. 

 Panie Burmistrzu, jest to główny szlak z dworca PKP w kierunku centrum miasta, no i dobrze 
byłoby naprawdę zapanować nad tym w końcu, bo no tak jak mówiliśmy, no pan  tutaj dba o 
porządek i ład w tym mieście. To apelujemy o to, prosiłbym bardzo. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski, mówi pan o czymś czego radni nie widzą. 
Nie wiemy o czym pan w ogóle mówi. I robicie panowie tutaj Happening i show nie wiem z 
jakiego powodu. Jeżeli macie jakieś uwagi co do porządku i ładu w mieście, to jest inny tryb 
niż zgłaszanie tego na sesji Rady Miejskiej. Można to zgłosić pisemnie lub przez osobiste 
spotkanie z Burmistrzem. Nawet nie we wszystkich sprawach jest konieczne spotkanie z 
Burmistrzem, są odpowiedni pracownicy w tym Urzędzie. I proszę panów bardzo uprzejmie 
proszę o zachowanie powagi na tej sali.  

 Burmistrz Romuald Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja jestem zastępcą od 

początku stycznia tego roku czyli prawie rok. Z tego, co pamiętam nigdy tak nie było, że w 
każdy wtorek od 15.30 do 16.30 żeby któryś z Burmistrzów nie przyjmował interesantów  
i w każdy piątek od 8.00 do 9.00 – przykład, dzisiaj miałem dwie osoby, z którymi 
rozmawiałem. Jedna pani wyszła bardzo zadowolona, inna wyszła niezadowolona. Tak, że 
jeżeli pan Nowak ma sprawę, to w godzinach przyjmowania interesantów zapraszam i to nie 
ważne czy pan Burmistrz Szponar wyjechał, bo mógł wyjechać, mógł się zwolnić wcześniej 
tak jak każdy pracownik, bo jest też pracownikiem. I tutaj proszę państwa, proszę nie robić 
sobie szopek. Dalej, pytanie jeszcze jedno do pana radnego Skrzydłowskiego. Czy pan Nowak, 
bo o tym mówimy, jest ubezwłasnowolniony? Jeżeli tak, to proszę przynieść postanowienie 
sądu. Dziękuję bardzo. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, w punkcie Interpelacje i zapytania pan radny Pakosz 
pytał o stan zdrowia Burmistrza. Panie radny Pakosz nikt, poza rodziną, nie ma takich 
informacji. Jest to objęte tajemnicą lekarską i pana pytanie jest po prostu nie na miejscu – to 
jest jedna sprawa. 

 Druga sprawa. Interpelacje i zapytania kierujemy do Burmistrza. W nawiązaniu do tego co 
zaczął mówić pan radny Skrzydłowski, proszę powiedzieć – jeżeli pan się zwraca – o jaki 
teren chodzi i o co panu chodzi, bo siedzimy i nie wiemy w dalszym ciągu. Proszę bardzo. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – mogę już? Dziękuję. Chodzi o magazyn Bricomarche, który znajduje się 
przy ul. Hirszfelda. Myślę, że tutaj mogę poprosić o wsparcie radnego babskiego, który 
mieszka nieopodal i codziennie przemierza ten teren, i widzi co się tam dzieje. 
Przypuszczam, że również niejeden mieszkaniec przyszedł do pana Babskiego o pomoc. 
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Może się mylę ale do mnie się zgłaszali. A jeżeli chodzi o pytanie Burmistrza Piórko o pana 
Nowaka, to panie Burmistrzu, no pan Nowak na mnie głosował, jestem jego 
przedstawicielem i na sesji Rady Miejskiej po prostu … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, w kolejności: pan Burmistrz Piórko i potem pan 
Burmistrz Szponar. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, wiem, że macie złe … dobre 
wzory z telewizji, ale to nie tak, bo nie uzurpujcie sobie radni do reprezentowania kogoś na 
siłę. Bo jeżeli rzeczywiście ktoś jest ubezwłasnowolniony – jest tu mecenas, proszę zapytać 
na czym temat polega. Wyborca, jeżeli ma sprawę, może pan zgłaszać w imieniu wyborców,  
a nie konkretnej osoby – to jest po pierwsze. Konkretna osoba, jak przychodzi na interwencję 
do Burmistrza, to ja powiedziałem państwu, dzisiaj przyjąłem dwie osoby, nie podałem 
państwu nazwisk ani spraw, bo to są sprawy objęte pewną tajemnicą. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Szponar – proszę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, odpowiadając panu radnemu 

Skrzydłowskiemu na pytanie czy będę konsekwentny w dopilnowaniu ładu również tego 
przestrzennego na terenie gminy Jelcz-Laskowice – jak najbardziej tak panie radny, na 
terenie gminnym, bo prawo mi pozwala działać na terenie gminy. Ani do pana mieszkania nie 
mogę wejść i panu zrobić porządek nawet gdyby pan mnie bardzo prosił, ani na posesję czy 
w ramach działalności gospodarczej, którą prowadzi pan Michał Pakosz. Wszyscy dbają o 
porządek na własnym terenie i pan Michał Pakosz u siebie, pan Skrzydłowski u siebie, pan 
Nowak czy Kowalski u siebie. Natomiast deklarowałem moje działania na terenie gminy  
i deklaruję w dalszym ciągu. 

 Natomiast jeśli chodzi o chęć spotkania się ze mną. Trzeba było mnie na drodze zatrzymać, 
jak jechaliście srebrnym Volkswagenem i po prostu porozmawiać. Tak, że tak się składa, 
proszę państwa, że no tu się dziwne praktyki odbywają w tej gminie, jest jakieś śledzenie, 
próba – nie wiem – zastraszania. Tak jak mówię, chcieliście ze mną rozmawiać w tym dniu, 
trzeba było zatrzymać mnie, porozmawialibyśmy i nie byłoby tematu. Tak, że to jest po 
prostu śmieszne i żenujące co uprawiacie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – radny Michał Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję bardzo. Ja tylko odnośnie tego co mówił Burmistrz Piórko. Chciałem 

powiedzieć, że pan Nowak nie jest ubezwłasnowolniony. Zobowiązał nas do tego i pozwolił 
na to abyśmy używali jego danych personalnych tutaj.  

 Chciałem tylko powiedzieć panie Burmistrzu, że my mamy mandat społeczny i możemy 
reprezentować mieszkańców, jesteśmy do tego wręcz zobowiązani. Bierzemy za to 
naprawdę grube pieniądze i dlatego nikt nie będzie na tej sali robił mi wyrzutów za to, że 
robię swoją robotę. Jeżeli ludzie mnie przysyłają w tej sprawie to przychodzę tutaj od „a” do 
„z” tę sprawę załatwić i tak to będzie wyglądać. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Proszę państwa … proszę panów! Wiecie państwo, może 
powiem tak, nie wszyscy tu na tej sali są z wykształcenia prawnikami. Administratywistami, 
którzy też trochę się na prawie znają – nie tak jak prawnicy. Siedzi wśród nas mecenas  
i proszę państwa to co niektóre osoby wypowiadają, to woła o pomstę do nieba. I ja bardzo 
państwa proszę, zanim zabierzecie ktokolwiek z państwa głos, to się zastanówcie, 
uzgodnijcie wcześniej stanowisko z osobą, która się chociaż trochę na prawie zna żeby nie 
wypowiadać rzeczy, które są bzdurne. 

 Proszę państwa, przechodzimy do następnego punktu: Podjęcie uchwały w sprawie zmian 
budżetu miasta i gminy … 

Radny Ireneusz Stachnio – przepraszam bardzo, pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … na 2015 rok. 
Radny Ireneusz Stachnio – … chciałem jeszcze w punkcie Interpelacje i zapytania. Zgłaszałem się, 

czekałem aż pani spyta, zada pytanie sakramentalne czyli „Czy ktoś z państwa radnych ma 
jeszcze w tym punkcie …” 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę pana, ja nie udzieliłam panu głosu, a pan prowadzi monolog. 
My nie chcemy być świadkami monologu pana. 

Radny Ireneusz Stachnio – więc proszę o udzielenie mi głosu. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę pana, przeszłam do punktu następnego, pan chce jeszcze 

wrócić … Ale czemu pan się śmieje i robi pan miny, które naprawdę nie przystoją radnemu. 
Najwyższy czas żeby pan się trochę okazał kulturą osobistą – i nie tylko pan. 
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 Proszę państwa, pan radny Stachnio zwrócił mi uwagę, że chciał zabrać głos w punkcie 

Interpelacje i zapytania. Przepraszam państwa, powracamy na chwilę do tego punktu. 
Oddaję głos radnemu Ireneuszowi Stachnio – proszę. 

 Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, bardzo mi przykro jest to mówić, powtórzę jeszcze raz, 
pani tutaj uprawia jakąś nową formę demokracji, ja ją określiłem jako „bejdokracja”. 

 Mam dwa pytania w takim bądź razie, krótkie pytania i proszę mi odpowiedzieć na nie.  
 Pierwsze pytanie dotyczy wyjazdów zagranicznych, które radni odbywają do miast 

partnerskich. To, m.in. pani w tamtej kadencji prosiła aby usankcjonować wyjazdy służbowe, 
aby stworzyć pewien klucz doboru radnych. W tej kadencji było kilka … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – w którym punkcie panie radny, pan mnie … Pan mnie o to pyta czy 
Burmistrza? 

Radny Ireneusz Stachnio – ja nie wiem, ja pana Burmistrza pytam chyba – prawda? Bo to pan Burmistrz 
pani Przewodniczącej proponuje wyjazd. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze, panie radny, bardzo proszę skracać swoją wypowiedź, dążyć 
do meritum i postawić pytanie, które pan chce postawić. Proszę uprzejmie. 

Radny Ireneusz Stachnio – przed chwilą pani mówiła o kulturze dyskusji, a pani mi wchodzi w słowo  
i przerywa. 

 Pani użyła w tamtej kadencji słowa „biuro podróży”. Ja mam pytanie do pana Burmistrza ilu 
radnych uczestniczyło do tej pory w delegacjach zagranicznych do miast partnerskich, jakie 
były koszty tych wyjazdów i jaki był klucz doboru? Bo część z nas, część radnych w ogóle o 
takich wyjazdach nie wiedziała, nawet nie byliśmy poinformowani. Dowiadywaliśmy się 
gdzieś tam pokątnie, że radni byli, pojechali, wrócili, nic z tego nie wynika – to jest pierwsze 
pytanie. 

 Drugie pytanie mam takie ogólne też abyście państwo radni troszeczkę zastanowili się nad 
pewną rzeczą. W miesiącu grudniu będzie posiedzenie sesji gdzie nie będzie właśnie tego 
punktu Interpelacje i zapytania, nie będzie też punktu wnioski. Część z nas, radni, którzy są 
przewodniczącymi bądź sołtysami będą mieli prawo głosu w sprawach samorządowych. 
Część z nas zostanie ubezwłasnowolniona czyli pozbawiona prawa … czynności prawnych 
wynikających z mandatu jaki posiadamy. 

 Szanowni państwo, w naszej gminie jest łamane prawo. Mecenas Boruch – Gruszecki na sesji 
marcowej wyraźnie stwierdził, że radny ma prawo zabierać głos w punkcie Sprawy 
samorządowe. Łamanie demokratycznych zasad funkcjonowania naszego samorządu jest na 
porządku dziennym i za to odpowiada pani Beata Bejda i Prezydium Rady Miejskiej. 

 Szanowni państwo, to jest „bejdokracja”. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Stachnio, to jest interpelacja do Burmistrza? Do kogo pan 

się zwrócił w tym drugim swoim wystąpieniu? Bo nie bardzo rozumiem. 
Radny Ireneusz Stachnio – to była prośba do Burmistrza aby Burmistrz podjął działania z panią 

Przewodniczącą aby w końcu nie było łamane prawo. Ja wiem, że pan Burmistrz nie ma 
takich kompetencji i nie może, bo Rada Miejska jest innym organem, jest uchwałodawczym, 
pan jest wykonawczym. Natomiast widzi pan, panie Burmistrzu, pan jako władza 
wykonawcza widzi tutaj, że my jako radni nawet nie możemy przedstawić swoich praw, 
nawet nie możemy oczekiwać od pani Przewodniczącej Prezydium tego aby prawa w naszej 
gminie zostały respektowane i aby w dalszym ciągu jakaś nowa forma demokracji zwana 
„bejdokracją” tutaj funkcjonowała. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dość tego. Panie radny Stachnio po raz piąty  lub szósty wypowiada 
pan słowo „bejdokracja”. Chciałam panu uzmysłowić to co pan rob. Zniekształcenie nazwiska 
w brzmieniu, które wygłasza radny Stachnio powoduje, że dochodzi do stworzenia 
obraźliwego, prześmiewczego brzmienia mojego nazwiska. Moje nazwisko po 
zniekształceniu nabiera znaczenia pejoratywnego i mam uzasadnione przekonanie, że użycie 
nieprawidłowej formy nazwiska Przewodniczącej Rady Miejskiej w oczach radnych, gości 
będących na sesji i mieszkańców Jelcza-Laskowic jest takie, że ośmiesza moją osobę i moją 
funkcję. Mam prawo zgodnie z Kodeksem  cywilnym, art. 23 do ochrony moich dóbr 
osobistych. Dobra osobiste, w szczególności: zdrowie, wolność, cześć, swoboda sumienia, 
nazwisko, wizerunek, tajemnica korespondencji, nietykalność mieszkalność itd. – proszę 
sobie przeczytać art. 23 Kodeksu cywilnego. I w tym tygodniu dwukrotnie na sesji … na 
komisji w poniedziałek, na komisji we wtorek użył pan w ten sposób przekręconego mojego 
nazwiska. W gazecie, w rubryce „śmieszne” jest to samo. Dzisiaj na sesji pan się upaja tym 
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dźwiękiem. Panie radny Stachnio, proszę się głęboko zastanowić, bo moje nazwisko brzmi 
Bejda i ja sobie nie życzę tego żeby pan robił z moim nazwiskiem to, co pan wyprawia i tyle. 

 Pani radna Aleksandra Czernik – proszę.  
Radna Aleksandra Czernik – ja dziękuję jednak. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Karol Markowski. 
Radny Karol Markowski – szanowni państwo, Wysoka rado, ponieważ tutaj chyba wspólnie możemy 

stwierdzić, że poziom tutaj niektórych wypowiedzi, niektórych radnych, jest żenujący w tym 
punkcie, więc składam oficjalny wniosek o zamknięcie dyskusji w punkcie Interpelacje  
i zapytania. Dziękuję bardzo. Proszę o przegłosowanie tego wniosku. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, kto z państwa radnych jest za 
zamknięciem dyskusji w tym punkcie, proszę o podniesienie ręki … 

Radny Michał Pakosz – przepraszam, ale ja się zgłaszałem przed panem Markowskim pani 
Przewodnicząca, więc proszę o udzielenie mi głosu. 

 Od pięciu minut zgłaszałem się proszę panią, prosiłem o udzielenie mi głosu, a pani 
zignorowała moją prośbę. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – szesnaście głosów za. Kto jest przeciw? Nie ma. Kto się wstrzymał? 
Jeden głos wstrzymujący. Kto nie brał udziału w głosowaniu?  

Radny Michał Pakosz – ja nie brałem udziału w głosowaniu. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jedna osoba wypowiedziała, że nie brała udziału w głosowaniu, a 

faktycznie trzy osoby nie brały udziału w głosowaniu. Dziękuję bardzo. 
 
W sprawie przyjęcia wniosku o zamknięcie dyskusji w punkcie Interpelacje i zapytania zgłoszonego przez 
radnego Karola Markowskiego, głosowano w następujący sposób:  
 
za  -           16  
przeciw  - 0 
wstrzymało się - 1 
(w głosowaniu udziału nie brali radni: Michał Pakosz, Ireneusz Stachnio i Krzysztof Skrzydłowski – obecni na 
sali obrad) 
- wniosek został przyjęty – 

Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa przechodzimy do punktu: Podjęcie uchwały  

w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2015 rok. 
 Mamy autopoprawkę, którą państwo w dniu dzisiejszym otrzymaliście i pani Skarbnik 

Stanisława Kapłon – Hutniczak przedstawi państwu autopoprawkę. 
Skarbnik Gminy Stanisława Kapłon – Hutniczak – można? Proszę państwa, w § 3 przedłożonego 

projektu uchwały proponuje się zwiększyć wydatki budżetowe: 
 w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 
 rozdziale 75412 Ochotnicze straże pożarne 
 paragrafie 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 150.000 zł z 

przeznaczeniem na rozbudowę remizy OSP w Minkowicach Oławskich; 
  
 w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 
 rozdziale 92105 Pozostałe zadania w zakresie kultury 
 paragrafie 4210 Zakup materiałów i wyposażenia – zwiększa się wydatki o 4.000 zł; 
 
 w dziale 926 Kultura fizyczna 
 rozdziale 92601 Obiekty sportowe 
 paragrafie 6010 Wydatki na zakup i objęcie akcji, wniesienie wkładów do spółek prawa 

handlowego oraz na uzupełnienie funduszy statutowych banków i innych  instytucji 
finansowych – zwiększa się wydatki o kwotę 200.000 zł; 

 
 W § 4 zmniejsza się wydatki: 
 w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
 rozdziale 90015 Oświetlenie dróg, ulic i placów 
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 paragrafie 4300 Zakup usług pozostałych o kwotę 4.000 zł; 
 
 W § 5 zwiększa się przychody budżetowe z tytułu wolnych środków finansowych o kwotę 

870.000 zamiast 520.000. 
 
 I budżet po zmianach będzie następujący: 
 Dochody budżetowe pozostają bez zmian 
 
 Wydatki budżetowe ogółem  79.953.218,90 zł 
 Wydatki bieżące   60.798.817,90 zł 
 Wydatki majątkowe   19.154.401,00 zł 
 
 Przychody      8.774.500,00 zł 
 Rozchody      3.888.992,00 zł 
 
 Deficyt budżetu     4.885.508,00 zł 
 I pokrycie deficytu:  
 - kredyt          800.008,00 zł 
 - i wolne środki finansowe     4.085.500,00 zł 
 Rozchody budżetu i źródła finansowania rozchodów pozostają bez zmian. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję pani Skarbnik. Czy do autopoprawki ktoś z państwa 

ma zapytania? Nie ma. 
 Proszę państwa, czy do całości projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie ktoś z 

państwa ma pytania? Radny Michał Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – ja mam pytanie tutaj szanowni państwo właśnie dotyczące zmian w budżecie. 

Tutaj czytamy: „zwiększone zostały wydatki budżetowe na …” i jednym z podpunktów jest: 
„zwiększenie dotacji dla Miejsko – Gminnego Centrum Kultury o 150.000 zł”. Dlatego prosiłbym 
o informację na co mają być przeznaczone dodatkowe środki. I może jak uzyskam tę 
informację to będę kontynuował swoje pytanie, bo najpierw bym chciał dojść do meritum 
sprawy. Tak, że poproszę o odpowiedź w tej kwestii. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Romuald Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, kwota objęcia udziałów dla 

… Mówimy o dwustu tysiącach dl Centrum. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – odnośnie Centrum Kultury, 150.000 zł. 
Skarbnik Gminy Stanisława Kapłon-Hutniczak – może ja wyjaśnię. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani Skarbnik – bardzo proszę. 
Skarbnik Gminy Stanisława Kapłon-Hutniczak – wykonanie dotacji w ubiegłym roku przez Centrum 

Kultury wynosiło 1.300.000 zł. W tym roku, planując budżet, założyliśmy 1.000.000 zł i stąd 
zwiększenie, ponieważ są to … koszty utrzymania są na poziomie roku ubiegłego i były 
niewystarczające.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – radny Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – w związku właśnie z tą odpowiedzią chciałem szanowni państwo też zapytać na 

jakim poziomie w takiej sytuacji są koszty utrzymania? Bo jeżeli słyszymy tutaj, w 
wypowiedzi pani Skarbnik, że było milion złotych, w poprzednim roku było 1.300.000 i te 
koszty utrzymały się praktycznie na tym samym poziomie, stąd też  będziemy próbowali 
zwiększyć, znaczy próbują państwo tutaj zwiększyć tę dotację. Mam pytanie dotyczące tego 
jaki jest czynsz w tej chwili jeśli chodzi o Miejsko – Gminne Centrum Kultury? Dlaczego? 
Ponieważ obiecywano nam, że w momencie przeniesienia Miejsko – Gminnego Centrum 
Kultury z poprzedniego budynku właśnie do budynku Centrum Sportu i Rekreacji mamy 
zaoszczędzić jakieś pieniądze – prawda? – dlatego … miało być taniej dlatego chciałem 
wiedzieć jak to wygląda, jak to wygląda w liczbach. Bo nie ukrywam, że raz słyszymy, że 
zróbmy tak będzie taniej, będzie fajnie, a później się okazuje, że nagle trzeba pieniądze 
dokładać – tak? Tak, że prosiłbym o sprecyzowanie tych informacji, także jaki czynsz płaci 
Centrum Kultury za wynajęcie pomieszczeń – poprzednio z mediami było to około 13.000 zł 
miesięcznie z tego co wiem, za ponad czterystu metrową powierzchnię, a teraz jest trzysta 
metrów i chyba sto metrów korytarza w tym wszystkim. Tak, że no widzicie państwo 
oszczędności nie będzie, rozdawiennictwo trwa. Tak, że chciałbym prosić o liczby. Dziękuję. 



 13
 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – zanim oddam głos panu Burmistrzowi, to chciałam powiedzieć, że 

jesteśmy w punkcie: projekt uchwały o zmianach budżetu. Nie jesteśmy w punkcie odnośnie 
rozliczeń i to, o co pyta radny Pakosz, to może uzyskać informację ale nie w tej chwili. 
Natomiast myślę, że taką podstawową informację, którą mogę w jednym zdaniu wygłosić, a 
myślę, że Burmistrz zaraz to rozwinie, jest to, że budżet związany z Centrum  Kultury został 
spożytkowany w pierwszym półroczu, stąd jest dotacja, prośba o dotację w takiej kwocie.  
A wszyscy sołtysi i przewodniczący zarządów osiedla, którzy są na tej Sali, mogą to 
potwierdzić kiedy w okresie letnio – jesiennym była prośba o dofinansowanie festynów  
i okazało się, że nie ma pieniędzy w  budżecie Centrum Kultury na ten cel. 

 Oddaję głos panu Burmistrzowi. 
 Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja dokładnych informacji – 

tak jak powiedziała pani Przewodnicząca – na dzisiaj nie mam, bo takich pytań nie było na 
komisji. Natomiast z tego co wiem, tu może Prezes Gminnego Centrum potwierdzić albo 
wyprostować, wyprowadzić mnie z błędu, że czynsz jeżeli chodzi o Miejskie Centrum Kultury 
jest 7.000 miesięcznie bodajże, natomiast poprzednio, od prywatnego właściciela, była 
kwota – chodzi mi po głowie 10.000. 

 Proszę państwa, dokładne informacje jak w zakresie funkcjonowania i wydatkowania 
środków zarówno Miejsko – Gminnego Centrum Kultury jak i Centrum Sportu i Rekreacji 
dostaniecie państwo po zamknięciu roku budżetowego. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Tadeusz Babski. Przepraszam, nie 
zauważyłam. Pan Burmistrz Szponar jeszcze. Przepraszam. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, nie za bardzo rozumiem 
stwierdzenie pana radnego dotyczącego rozdawnictwa, bo ja nie za bardzo tutaj mogę 
powiązać to z – tak prawdę mówiąc – z Centrum Kultury w Jelczu-Laskowicach. 

 Natomiast chciałbym przypomnieć, że wiele rzeczy niestety musimy naprawiać po 
poprzednikach i, m.in. to nie nasza decyzja spowodowała, że dzisiaj w hali sportowej mieści 
się Centrum Kultury – to jest pokłosie. Nie było, tak prawdę mówiąc, proszę państwa dzisiaj 
innego wyjścia. Natomiast Centrum Kultury niewątpliwie będzie musiało płacić 
proporcjonalnie koszty do zajmowanej powierzchni, bo ja nie wyobrażam sobie, że zapłaci 
kto inny? To znaczy kto? Centrum Sportu? Jest spółką no nie może pokrywać innych 
instytucji. Czu Urząd? Urząd – tak, to zapłaci, bo jeżeli trzeba będzie zwiększyć –tak prawdę 
mówiąc – jakiekolwiek środki, to tam pójdzie z budżetu – tak prawdę mówiąc -  Gminy. 
Natomiast proszę państwa, ja chciałbym przypomnieć, że to zwiększenie jest niezbędne żeby 
– tak prawdę mówiąc – zabezpieczyć funkcjonowania i realizację wszystkich zadań, które 
były przyjęte do realizacji na 2015 rok przez Miejsko – Gminne Centrum Kultury. Niestety, 
tak się zdarzyło, że za poprzedniego dyrektora, w pierwszym półroczu budżet Centrum 
został wydatkowany – jeżeli dobrze pamiętam – ponad 70%. Więc  żeby – jeszcze raz 
powtórzę się – żeby zrealizować wszystkie zaplanowane imprezy, zadania musimy niestety o 
tę kwotę zwiększyć budżet. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Tadeusz babski – proszę uprzejmie. 
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja pozwolę sobie tylko przypomnieć panu 

radnemu Michałowi Pakoszowi taką informację dotyczącą budżetu. W poprzedniej kadencji, 
mniej więcej tak na dwa miesiące przed wyborami Wspólnota Samorządowa zwiększyła  
o 200.000 budżet Centrum Kultury. Wtedy, ja sobie nie przypominam żeby pańskie 
ugrupowanie zadawało pytania. I przypomnę, że opozycja, w której ja też byłem, głosowało 
przeciw temu wnioskowi. Było to zbyt podejrzane, przed wyborami  zwiększenie budżetu 
Centrum Kultury. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – czy ktoś z państwa jeszcze ma pytania? Pan radny Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję pięknie. To może tak, zacznę od końca, od wypowiedzi pana Babskiego. 

Zgadzam się z panem radnym Tadeuszem Babskim, że państwo głosowali wtedy przeciwko. 
Mam nadzieję, że w tej chwili też państwo zagłosują przeciwko idąc, że tak powiem 
kolokwialnie, za ciosem – ale to, to zobaczymy za chwilę w głosowaniu.  

 Szanowni państwo, dlaczego zadaję to pytanie? 150.000 zł to nie jest mała kwota, to nie jest 
pięć złotych, dlatego jest to – myślę – istotne pytanie. Jeśli kogoś tym pytaniem uraziłem i … 
to najmocniej przepraszam. Nie mniej jednak dlaczego to pytanie? Ponieważ Burmistrz 
Piórko powiedział o 10.000, ja mam informację o 13.000 jeśli chodzi o poprzednią czyli to 
jednak troszkę więcej – jeśli chodzi o poprzednią lokalizację. Tutaj słyszymy o siedmiu – 
ośmiu tysiącach, dlatego chciałem się też dowiedzieć, rozwiać wszystkie wątpliwości czy te 
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dodatkowe dwa pomieszczenia, z którego Centrum Kultury korzysta jeszcze, czy ono osobno 
za to płaci również rachunki dla Centrum Sportu i Rekreacji. Dlaczego pytam? Bo mówimy 
tak, trzeba dofinansować Centrum, Miejsko – Gminne Centrum Kultury i ja chciałem się 
dowiedzieć czy w tej transzy, w tym dofinansowaniu, że tak powiem, dodatkowym nie jest 
ukryte tak naprawdę dofinansowanie do hali sportowej, bo w tym momencie mielibyśmy 
szanowni państwo do czynienia z pewną karuzelą. Może nie karuzelą podatkową, ale tak to 
się określa fachowo jeśli chodzi … nie mówię w tej sytuacji, ale to by było po prostu 
przesuwanie pieniędzy, taki mechanizm no, który jest – moim zdaniem – troszeczkę, jeżeli 
chodzi o – już nie będę mówił o etyce, bo może to nie ma sensu akurat jeśli chodzi o to z czym 
mielibyśmy – mam nadzieję nie mamy do czynienia. Dlatego to pytanie jest takie skierowane 
no właśnie w tym kierunku, no bo to są jednak duże środki. Ja rozumiem, że Centrum musi 
swoje zadania realizować, jak najbardziej jestem za tym, tylko interesuje mnie ta kwestia 
właśnie czy to nie jest przepychanie pieniędzy z ręki do ręki, które docelowo mają stać się 
ukrytym dofinansowaniem hali. Podkreślam, to nie jest stwierdzenie, tylko to jest pytanie. 
Żeby później się szanowni państwo nie okazało, że ja kogoś o coś pomawiam, oskarżam itd., 
bo już wielokrotnie dzięki niektórym, siedzącym tutaj na tej sali państwu trafiłem na Policję  
i musiałem się tłumaczyć. Nikogo nie pomawiam, nikogo nie oskarżam i tyle. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, jaki to ma związek z projektem uchwały o zmianach w 
budżecie? 

Radny Michał Pakosz – mówię o faktach, dlatego proszę o dokładną informację dotyczącą tych 150.000 zł. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze, pan mówi o faktach, ale to nie w tym punkcie. 
 Pan radny Babski – bardzo proszę. 
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panie radny Michale Pakosz, będę głosował 

za poprawkami z prostego powodu, w tym roku nie ma wyborów samorządowych. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, w danym punkcie, według Statutu, 

zgodnie ze Statutem –bardzo proszę radnych żeby dokładnie posłuchali. Każdy z państwa 
dostał na początku kadencji Statut. Ci, którzy jeszcze jakby nie doczytali albo mają duże 
wątpliwości, to bardzo proszę, tam jest taki odpowiedni paragraf, że w danym punkcie 
porządku obrad radny zabiera raz głos i ma raz możliwość riposty. I proszę państwa, bardzo 
uprzejmie proszę żebyśmy się tego trzymali dlatego, że skupiamy się na rzeczach – 
przynajmniej część z państwa się skupia na rzeczach - które nie są w dniu dzisiejszym 
merytorycznymi punktami. Bardzo proszę pracujmy merytorycznie i skupiajmy się na tym 
aby te uchwały nasze były podejmowane z jak największą starannością. 

 Pan Burmistrz się zgłaszał do odpowiedzi, do … Bardzo proszę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, jeszcze raz powiem myślę, że wszyscy to są na prawdę 

w stanie zrozumieć, że te 150.000 zł są niezbędne dla Miejsko – Gminnego Centrum Kultury 
w Jelczu-Laskowicach żeby mogło do końca roku kontynuować swoje wszystkie zadania - te, 
które się odbywają cyklicznie również te, które są zaplanowane w kalendarzu. One są 
niezbędne, m.in. chociażby żeby zorganizować koncert noworoczny, który się organizuje od 
kilkunastu już lat czy ewentualnie koncert, który jest, wrósł już również w tradycję miasta 
„Artyści Miastu” – m.in. na to. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Przewodniczący Woźniak – proszę. 
V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, szanowni 

państwo, ja apeluję do państwa radnych o głosowanie za poprawką, autopoprawką i za 
przyjęciem tych zmian w budżecie gminy, ponieważ wszyscy zdajemy sobie sprawę, że 
trzeba wesprzeć Centrum Sportu i Rekreacji oraz inne inicjatywy, które Gmina planuje, 
ponieważ od tego nas … tego od nas wymagają mieszkańcy żeby Gmina mogła realizować 
swoje zadania w taki sposób jaki mieszkańcy od nas tego oczekują. Szanowni państwo, jeżeli 
pan radny Pakosz kwestionuje dofinansowuje tych zadań, to znaczy, że nie działa na rzecz 
mieszkańców – wręcz odwrotnie, chce żeby ta gmina umierała, chce żeby ta gmina, instytucje 
kultury m.in., nie kontynuowała swojej misji, żeby najlepiej nic się nie działo, bo szanowni 
państwo, zdajemy sobie sprawę, że wszystko kosztuje. Pan były dyrektor w przeciągu pół 
roku wydał 70% swojego budżetu i poszedł na lepszą posadę i wcale mu się nie dziwię, bo 
jeżeli gdzieś lepiej płacą, gdzieś jest lepiej, mam lepszą ofertę to idę. No ale to był czerwiec  
i 70% budżetu zostało wydane. Pani Dyrektor Miś zetknęła się z nową rzeczywistością, 
sołtysi się zetknęli z nową rzeczywistością i my: Burmistrz, Rada Miejska musieliśmy stanąć 
na wysokości zadania, musieliśmy znaleźć dodatkowe środki, pan Burmistrz musiał znaleźć 
dodatkowe środki i w ten sposób żeśmy zapobiegli tzw. zapaści w dziedzinie kultury na 
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terenie gminy Jelcz-Laskowice. I ja mam nadzieję, że mieszkańcy to zrozumieją i mieszkańcy 
będą zadowoleni z tego co Centrum Sportu i Rekreacji proponuje w tym roku, w tym sezonie 
i w najbliższych … Centrum Kultury w tym sezonie i ma nadzieję, że wszyscy razem 
będziemy mogli uczestniczyć w tych imprezach. Dziękuję. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Proszę państwa, ja mam apel do wszystkich o 
stonowanie emocji i o to aby się zająć merytoryczną stroną naszych uchwał. 

 Pani radna Joanna Kamińska. 
Radna Joanna Kamińska – pani Przewodnicząca, Szanowna Rado, składam wniosek o to żebyśmy przeszli 

do głosowania nad projektem, nie dyskutowali więcej. 
Radny Michał Pakosz – chciałbym zaznaczyć, szanowni państwo, że po raz kolejny zgłaszałem się przed 

panią Kamińską i po raz kolejny próbuje się ograniczyć moje możliwości. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Pakosz, nie został panu udzielony głos. Pan się zgłaszał 

już dwa, trzy lub cztery razy w tym punkcie. Przed chwilą apelowałam aby przestrzegać 
Statutu i tego o czym mówi punkt dotyczący zabierania głosu na sesji. Jakby pan zechciał  
w wolnej chwili przestudiować sobie Statut, to pan zobaczy tam, że za porządek i ład na sesji 
odpowiada przewodniczący rady. I wszyscy radni, którzy siedzą tu na sali, w rozmowach na 
przerwach, przed sesją, po sesji, proszą mnie aby stosować się do tego punktu z uwagi na to, 
że rozmywa się proszę państwa to, co jest ważne, a skupiamy się na rzeczach, które można 
załatwić spróbować, spotkać się z Burmistrzem, z pracownikiem itd. 

 Proszę państwa, pani Joanna Kamińska postawiła wniosek o zakończenie dyskusji i … 
 Cztery razy pan już zabrał głos. 
Radny Michał Pakosz – cztery razy zgłaszałem się w tym punkcie, dlatego proszę uprzejmie o udzielenie 

mi głosu. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Pakosz, ja jeszcze raz apeluję do pana … 
Radny Michał Pakosz – ja do pani apeluję … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … żeby pan … 
Radny Michał Pakosz – … żeby pani wreszcie, żeby do pani dotarło to o czym mówię. Ja bazuję na faktach, 

liczbach i mechanizmach. Ja mówię merytorycznie, dlatego proszę tylko i wyłącznie 
wyjaśnienie. A w tej chwili … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna chciała się zgłosić. Proszę państwa, ja już nie udzielę 
nikomu głosu, bo padł wniosek formalny … 

Radny Michał Pakosz – dwie i pół minuty pana Woźniaka … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Pakosz … 
Radny Michał Pakosz – momencik, proszę mi … dwie i pół minuty monologu pana Woźniaka, personalny 

atak na mnie, łącznie z nazwaniem mnie prawie grabarzem gminy, że ja chcę zabijać kulturę. 
Szanowni państwo, a pani nie reaguje. Czy to jest normalne traktowanie? To jest właśnie 
bejdokracja proszę panią, to jest to. To jest to i tak to będzie nazywane. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – czy pan usłyszał to co ja, po wypowiedzi pana Woźniaka, pana 
radnego Woźniaka, powiedziałam? Że proszę o … 

Radny Michał Pakosz – pani nie zareagowała w trakcie personalnego ataku na mnie, proszę panią. 
Nazwano mnie grabarzem gminy, kultury gminnej grabarzem mnie tutaj nazwano, a pani o 
takich rzeczach mówi, że ja zabijam kulturę gminną … 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja chciałam powiedzieć – jeszcze nigdy tego nie 
robiłam ani będąc kiedyś Przewodniczącą Rady – raz się zdarzyło, ale to zupełnie z innych 
powodów – ja będę wprowadzać mechanizmy dalej idące niż te, o których mówię. 

 Został wniosek postawiony przez panią radną Kamińską, proszę uprzejmie o przegłosowanie 
wniosku. 

 Wniosek dotyczy zamknięcia dyskusji. Kto z państwa radnych jest za tym wnioskiem, proszę 
o podniesienie ręki: 

 
 za   -           16 
 przeciw  - 4 
 wstrzymało się - 0   
 - wniosek został przyjęty –  
 
 Proszę państwa, dyskusja się nad projektem uchwały w sprawie zmian budżetu odbyła, jak 

słychać było przed chwilą. A teraz przystępujemy do … 
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 Proszę państwa, pani Skarbnik przedstawiła nam dzisiaj autopoprawkę. Aby uniknąć 

czytania projektów uchwał, które państwo mieliście w swoich materiałach, składam wniosek 
o nie odczytywanie projektów uchwał od punktu nr 7 do punktu nr 16. Kto z państwa 
radnych jest za tym wnioskiem, proszę o podniesienie ręki: 

 
 za   -           16 
 przeciw  - 4 
 wstrzymało się - 0   
 - wniosek został przyjęty –  
 
 Dziękuję uprzejmie. Nie odczytujemy projektów uchwał. 
 Kto z państwa radnych w punkcie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta  

i gminy na 2015 rok, jest za podjęciem tej uchwały wraz z autopoprawką, proszę o 
podniesienie ręki: 

 
 za   -           16 
 przeciw  - 0 
 wstrzymało się - 4 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA Nr XIV.120.2015 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

z dnia 27 listopada 2015r. 
 

w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2015 rok. 

Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt nr 8: Podjęcie uchwały  

w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Jana Nepomucena  
w Minkowicach Oławskich na dofinansowanie remontu zabytkowego kościoła. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przechodzimy do głosowania. 

 Kto z państwa radnych jest za przyznaniem dotacji parafii, o której była mowa przed chwilą, 
proszę o podniesienie ręki: 

 
 za   -           19 (jednogłośnie) 
 (w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz – obecny na sali obrad) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA Nr XIV.121.2015 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

z dnia 27 listopada 2015r. 
 

w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Jana Nepomucena  
w Minkowicach Oławskich na dofinansowanie remontu zabytkowego 
kościoła. 

Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt dziewiąty: Podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  określenia wysokości  stawek podatku  od 
nieruchomości oraz zwolnień z podatku od nieruchomości na 2016 rok. 

 Czy w tej sprawie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do 
głosowania. 

 Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę o podniesienie ręki: 
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za   -           19 (jednogłośnie) 
 (w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz – obecny na sali obrad) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA Nr XIV.122.2015 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

z dnia 27 listopada 2015r. 
 

w sprawie określenia wysokości  stawek podatku  od nieruchomości oraz zwolnień  
z podatku od nieruchomości na 2016 rok. 

 

Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 10: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie  określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 
 Kto z państwa radnych ma jakieś pytania, uwagi? Nie widzę. W takim razie przystępujemy do 

głosowania. 
 Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie  określenia wzorów formularzy 

informacji i deklaracji, proszę o podniesienie ręki: 
 

za   -           20 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA Nr XIV.123.2015 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

z dnia 27 listopada 2015r. 
 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie  określenia wzorów formularzy informacji  
i deklaracji podatkowych. 

 

Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu jedenastego: Podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia „Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  
i o wolontariacie, na rok 2016”. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przechodzimy do głosowania. 

 Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki: 
 

za   -           20 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA Nr XIV.124.2015 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

z dnia 27 listopada 2015r. 
 

w sprawie przyjęcia „Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  
i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 
2016”. 
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Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu trzynastego: Podjęcie uchwały w sprawie 

wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad jej ustalania, poboru, terminów płatności  
i wysokości stawek oraz …. Przepraszam, za szybko. Przepraszam. 

 Punkt dwunasty: Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
publicznych i niepublicznych przedszkoli, szkół oraz innych form wychowania 
przedszkolnego, prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne, oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przechodzimy do głosowania. 

 Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki: 
 

za   -           20 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA Nr XIV.125.2015 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

z dnia 27 listopada 2015r. 
 

w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych 
przedszkoli, szkół oraz innych form wychowania przedszkolnego, 
prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne, oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania. 

 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu trzynastego: Podjęcie uchwały w sprawie 

wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad jej ustalania, poboru, terminów płatności  
i wysokości stawek oraz inkasentów i wynagrodzenia za inkaso na terenie miasta i gminy 
Jelcz-Laskowice. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przechodzimy do głosowania. 

 Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki: 
 

za   -           20 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA Nr XIV.126.2015 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

z dnia 27 listopada 2015r. 
 

w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad jej ustalania, poboru, 
terminów płatności i wysokości stawek oraz inkasentów i wynagrodzenia 
za inkaso na terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice. 

Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu czternastego: Podjęcie uchwały  w sprawie  

zmiany przebiegu istniejących  dróg gminnych nr 111509D, 111513D, 111519D, 111522D, 
111533D, 111536 D. 

 Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Przechodzimy 
do głosowania. 

 Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki: 
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za   -           20 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA Nr XIV.127.2015 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

z dnia 27 listopada 2015r. 
 

w sprawie  zmiany przebiegu istniejących  dróg gminnych nr 111509D, 111513D, 
111519D, 111522D, 111533D, 111536 D. 

Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt piętnasty: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały  

Nr VI.44.2015 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 27 lutego 2015r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla 
terenu położonego w obrębie Minkowice Oławskie, gmina Jelcz-Laskowice, zwanego dalej 
„MPZP – Minkowice Oławskie A1”. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do 
głosowania. 

 Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki: 
 

za   -           18 (jednogłośnie) 
(w głosowaniu nie brali udziału radni: Michał Pakosz i Stanisław Łukasik – obecni na sali 
obrad) 

 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA Nr XIV.128.2015 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

z dnia 27 listopada 2015r. 
 

w sprawie zmiany Uchwały Nr VI.44.2015 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 
27 lutego 2015r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego 
Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie 
Minkowice Oławskie, gmina Jelcz-Laskowice, zwanego dalej „MPZP – 
Minkowice Oławskie A1”. 

Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt piętnasty – to był  właśnie. 
 Punkt szesnasty: Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Minkowice 
Oławskie, gmina Jelcz-Laskowice. 

 Czy ktoś z państwa w tym punkcie chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
 Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki: 
 

za   -           19 (jednogłośnie) 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Stanisław Łukasik – obecny na sali obrad) 

 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA Nr XIV.129.2015 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

z dnia 27 listopada 2015r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Minkowice Oławskie, 
gmina Jelcz-Laskowice. 
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Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu siedemnastego: Informacja dotycząca 

funkcjonowania oraz wyników finansowych Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej – 
Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach. 

 W materiałach na sesję państwo otrzymaliście informację, informacja była przedmiotem 
ustaleń i informacji na komisjach. 

 Czy ktoś z państwa w tym punkcie chciałby zabrać głos? Nie widzę.  

Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu osiemnastego: Informacja dotycząca 

funkcjonowania oraz wyników finansowych Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o.  
w Jelczu-Laskowicach. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Radny Krzysztof … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – korzystając z okazji, że na sali jest Prezes Zakładu Gospodarki 

Komunalnej. Panie Prezesie, mam do pana pytanie. W sprawozdaniu brak jest informacji o 
stacji uzdatniania wody w Piekarach, która to w 2014 roku została zmodernizowana, 
przebudowana praktycznie w całości i zautomatyzowana co miało obniżyć koszty 
eksploatacji. No i chciałbym zapytać czemu taka informacja się nie znalazła? 

 I drugie moje pytanie. Jaki jest skutek ekonomiczny poczynionego przedsięwzięcia po roku 
działalności nowej stacji i kto to analizuje? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie Burmistrzu, pan radny … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – pytanie do Pana Prezesa. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, ja słyszałam do kogo pan skierował pytanie. Chciałam 

zapytać tylko czy pan Burmistrz chciałby przed wypowiedzią pana Prezesa zabrać głos, czy 
od razu pan Prezes. 

 Pan Prezes. Bardzo uprzejmie proszę, oddaję panu głos. 
Prezes ZGK Sp. z o.o. Jerzy Szyndler -  ja dokładnie nie słyszałem pańskiego pytania i tak szkoda, że pan go 

nie zadał wcześniej na komisji na piśmie, to byłbym w stanie się do niego szczegółowo 
przygotować, bo to … 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – tak panie Prezesie, tylko pana nie było na komisjach i nie spodziewałem 
się, że na ostatniej komisji w końcu się pan pojawi, więc po prostu nie byłem przygotowany 
wtedy. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski ja bardzo pana proszę, była informacja na 
komisjach, że pan Prezes z powodów osobistych nie mógł uczestniczyć. Pan Prezes nie „w 
końcu” się pojawił na komisji tylko się pojawił na komisji – i bardzo proszę bez takich 
szyderstw.  

 Pan Prezes powiedział, że nie słyszał dokładnie pana pytania, a poza tym jest to taka materia 
gdzie do pewnych rzeczy należy mieć czas żeby się przygotować. I szkoda, że pan na komisji 
nie zasygnalizował, że ma pan pytanie i, że nie sformułował pan tego pytania. 

 Panie Prezesie, czy pan słyszał dobrze to o co pan radny pytał? 
Prezes ZGK Sp. z o.o. Jerzy Szyndler -  to znaczy nie byłbym w stanie szczegółowo i w sposób nie budzący 

wątpliwości na to pytanie odpowiedzieć, ponieważ go – jak powiedziałem – dokładnie nie 
słyszałem. I nie wiem, taka jest moja sugestia, żeby pan radny był uprzejmy to pytanie zadać 
na piśmie i ja na piśmie mu odpowiem na to pytanie żeby nie było wątpliwości, bo to są 
sprawy – jak sądzę – poważne i interesujące go, więc chciałbym zaspokoić te potrzeby. 

 A tak ogólnie rzecz biorąc, no więc stacja w Piekarach pracuje. Jest w taki sposób 
eksploatowana, że no braków wody – jak widać – nie ma. Był dokonany w listopadzie odbiór 
taki pogwarancyjny, w którym wszystkie no nieprawidłowości, jakieś niedoróbki zostały 
wychwycone i zgłoszone wykonawcy i będą realizowane – tyle mogę w tej chwili panu 
radnemu odpowiedzieć. A, jak mówię, szczegółowo odpowiem na piśmie, bo nie chciałbym 
żeby powstały jakieś dysonanse w tej sprawie. Dziękuję.   

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Odpowiedź na pana radnego pytania, radnego 
Skrzydłowskiego, zostanie udzielona przez Prezesa na piśmie. 

 Radny Ireneusz Stachnio – proszę. 
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Radny Ireneusz Stachnio – panie Prezesie, ja nie miałem okazji z panem się spotkać na komisjach, bo 

akurat na tych komisjach, których jestem członkiem, pana nie było. Ja rozumiem, że każdy 
ma prawo do nieobecności z różnych względów, więc szanuję to. Natomiast mam właśnie 
dwa pytania dotyczące oddania kanalizacji i planów z tym związanych, a dokładnie chodzi o 
kanalizację w Kopalinie i w Miłocicach Małych, bo - na pewno pan potwierdzi tę informację, 
którą posiadam, że zainteresowanie mieszkańców jest bardzo małe do podłączenia się do 
kanalizacji. Teraz co pan jako Prezes zamierza zrobić aby w jakiś sposób mieszkańców 
zachęcić bądź zmobilizować do tego aby takie podłączenia miały miejsce, ponieważ no 
kanalizacja jest fajna, zakopaliśmy bardzo dużo pieniędzy w ziemi, no jeżeli nie będzie 
funkcjonować, no to są straty dla Gminy. No i przy okazji też jakby zaniedbania w związku z 
ochroną środowiska. To jest pierwsze pytanie. 

 Drugie pytanie. Jakie są plany budowy, kiedy, sieci kanalizacyjnej w kolejnych 
miejscowościach czyli Grędzina, Brzezinki, Biskupice, Celina, Minkowice Oławskie? 

 Jakby pan mógł na te dwa pytania odpowiedzieć. Bardzo dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie Prezesie, zgłasza się tutaj pan Burmistrz, który jakby ma 

nielimitowany i czas poza kolejnością. Bardzo proszę, pan Burmistrz Romuald Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, pozwolicie państwo, że ja 

odpowiem na to pytanie z tego względu, że inwestorem nie był Zakład Gospodarki 
Komunalnej, a inwestorem sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Kopalina i Miłocice 
małe była Gmina. I mogę państwu powiedzieć tyle, że kanalizacja jest odebrana, jest 
pozwolenie na użytkowanie. Odbyło się spotkanie z mieszkańcami – na mój wniosek sołtysi 
zwołali spotkanie z mieszkańcami i Kopaliny, i Miłocic małych, na którym był spotkaniu 
przedstawiciel Zakładu Gospodarki Komunalnej. Zostały omówione zasady wykonywania 
czy całość postępowania, jeżeli chodzi o przyłącza. W tej chwili mieszkańcy, część 
mieszkańców na pewno realizuje projekty i wystąpiła pewnie – tu Prezes może potwierdzić – 
o warunki techniczne przyłączenia – to jest jedna sprawa. 

 Druga sprawa, proszę państwa tak jak powiedziałem, kanalizacja została przekazana, 
uzyskała pozwolenie na użytkowanie na przełomie III-IV kwartału, więc dzisiaj mamy dwa 
miesiące bodajże, może ciut więcej, jak kanalizacja jest formalnie odebrana i można wtedy 
wykonywać przyłącza. Nie można wykonywać przyłączy wcześniej, bo nie ma map do celów 
czy to opiniodawczych, czy projektowych, bo dopiero po wykonaniu inwestycji, po 
zainwentaryzowaniu i naniesieniu na podkłady geodezyjne każdy, który ubiega się  
o przyłącze, może wystąpić czy winien wystąpić do Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej do 
Starostwa Powiatowego, uzyskać mapę, zrobić projekt i robić przyłącze. Tak, że dajmy 
jeszcze chwilę czasu tym mieszkańcom. 

 Jeżeli chodzi o egzekwowanie obowiązku przyłączenia do kanalizacji, to sprawa jest taka, że 
zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków 
Burmistrz ma prawo kontroli. I dajmy szansę tym mieszkańcom. Dopiero po jakimś czasie, 
tak jak to były miejscowości, państwo pewnie wiecie, ale się powtórzę, w innych 
miejscowościach – nie dotyczy to miasta tylko obszarów wiejskich: Piekary, Nowy Dwór, 
Miłoszyce, Osiedle Laskowice – ci ludzie się włączali, jeszcze powiem państwu więcej, są 
jeszcze przypadki, że w tych miejscowościach też nie wszyscy są podłączeni, nie jest to sto 
procent. 

 Ja kiedyś, jeszcze od Prezesa Ciechanowskiego, dostałem taką informację jak wygląda – bym 
to pytanie wiedział to bym wziął odszukał tę informację – jak wygląda podłączenie w 
miejscowościach gdzie wcześniej wykonano kanalizację. Ale taka informacja jest dostępna. 

 Na drugie pytanie proszę państwa odpowiadam, że to inwestorem kanalizacji sanitarnej w 
miejscowościach, w których nie ma tej kanalizacji, nadal będzie Gmina. Natomiast, jeżeli 
chodzi o inwestycje Zakładu Gospodarki Komunalnej, to Zakład Gospodarki Komunalnej 
zgodnie też z ustawą, o której państwu mówiłem, realizuje fragmenty sieci kanalizacji 
sanitarnej, jak i sieci wodociągowej na terenach objętych miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego. I to, i inwestycja, jeżeli chodzi o Zakład Gospodarki 
Komunalnej, widać ją przy ul. Oławskiej, jadąc do Jelcza, po lewej stronie, to jest inwestycja 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w zakresie kanalizacji sanitarnej. 

 W kolejność realizacji, jeżeli mówimy o kanalizowaniu pozostałych miejscowości, to trwają 
prace w Miłocicach, planowany termin zakończenia to pierwsze półrocze 2016. Zlecony jest 
projekt kanalizacji Minkowic w dwóch etapach. Pierwszy etap to jest rurociąg tłoczny 
Kopalina  - Minkowice. Drugi etap – projekt kanalizacji samej miejscowości Minkowice. Mam 
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nadzieję, że w przyszłym roku może nam się uda zrealizować ten odcinek tłoczny, a w 2017 
przystąpić do realizacji już w samej kanalizacji w miejscowości Minkowice. Kolejny etap to 
Biskupice – Celina i dalej Wójcice, Grędzina i Brzezinki nam zostaną. Ale tutaj, zanim do tego, 
to jeszcze proszę państwa, jeżeli chodzi o Minkowice, Biskupice i Wójcice – ścieki będą 
odprowadzane do istniejącej oczyszczalni ścieków tej zmodernizowanej w Jelczu-
Laskowicach. Miejscowości Brzezinki - prawdopodobnie też będą ścieki odprowadzane do 
oczyszczalni  w Jelczu-Laskowicach przez Dziuplinę. Natomiast jeżeli chodzi o Grędzinę, są 
rozpatrywane różne koncepcje, w tym budowa lokalnych oczyszczalni ścieków. Z tego 
względu, że miejscowość Grędzina ma to do siebie, że ma niewielu mieszkańców, natomiast 
bardzo dużo sieci i to widać już po sieci wodociągowej po ilościach. Natomiast mówię, tutaj 
ta koncepcja jest rozważana właśnie lokalnych, też byłaby to budowana, te lokalne 
oczyszczalnie ścieków budowane byłyby ze środków Gminy, które by nie dotyczyły – bo ja 
jestem przeciwnikiem budowania lokalnej oczyszczalni ścieków dla każdego obiektu, ale te 
grupy obiektów w jakiś tam sposób połączyć, taka jest moja wizja. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Prezes – bardzo proszę. 
Prezes ZGK Sp. z o.o. Jerzy Szyndler -  ja pozwolę sobie w jednym zdaniu uzupełnić, że w Kopalinie 

wydano do dzisiaj 9 warunków technicznych wpięcia do sieci kanalizacji sanitarnej, a w 
Miłocicach Małych – 5. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo za informację. 
 Radny Ireneusz Stachnio – proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – tak w nawiązaniu do wypowiedzi pana Burmistrza, czy ja mogę prosić pana 

Burmistrza aby udzielił informacji dla mnie i też dla wszystkich radnych przy okazji, za 
pośrednictwem Biura Rady Miejskiej, jaka jest ilość gospodarstw, która jeszcze się nie 
podłączyła na terenie naszej gminy do sieci kanalizacyjnej, już istniejącej sieci. Bo tutaj 
rzeczywiście, jeżeli zbudowana wiadomo, jeszcze pewien czas tam jeszcze ludzie muszą 
decyzje podjąć aby się podłączyć – to jest jedna taka prośba. 

 I druga prośba aby także za pośrednictwem Biura Rady Miejskiej pan ustosunkował się do 
pewnej rzeczy, która była już w tamtej kadencji poruszana wielokrotnie na Komisji 
Samorządu i Prawa - ale chyba także i na sesjach – podłączeń do kanalizacji sanitarnej tej 
prywatnej jakby i wpięcia się nie do sieci sanitarnej, tylko wpięcia się do kanalizacji 
burzowej. Jest to przypadek na Osiedlu Laskowice bardzo śmierdzący, że tak powiem, 
ponieważ w miesiącach letnich ścieki te sobie gdzieś tam płyną kanalizacją burzową, a jak 
nie ma deszczów to wtedy gdzieś tam to zalega, nieprzyjemne zapachy wydobywają się 
właśnie z kratek kanalizacji burzowej. 

 Jakby pan mógł, nie wiem, dotrzeć gdzieś do takiej informacji, bo prawdopodobnie – tak nam 
udzielono informacji w poprzedniej kadencji – było to usankcjonowane prawnie, jeszcze 
gdzieś tam w latach siedemdziesiątych zezwalano na takie działania.  

 O ile pamiętam, w tamtej kadencji nasze władze deklarowały, że i nawet chyba było to 
ogłoszone w gazecie, że będą zadymiać taką kanalizację aby później widzieć gdzieś tam jak z 
dachów, nie z dachów  czy w tym wychodzi dym – coś takiego. Tak, że jeśli pan byłby 
łaskawy za pośrednictwem Biura Rady taką informację przekazać to byłbym bardzo 
wdzięczny. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Burmistrz Romuald Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, tak jak powiedziałem taka 

informacja, taką informację posiadam ile jest przyłączonych jeszcze sporządzoną przez 
Prezesa Ciechanowskiego i to dostarczę do Biura Rady. 

 Jeżeli chodzi proszę państwa o włączanie kanalizacji sanitarnej do kanalizacji deszczowej 
jest to łamanie prawa – to jest po pierwsze. Nigdy czegoś takiego nie było proszę państwa, że 
można było wydawać zgody na włączenie do kanalizacji deszczowej, to by było bezprawie. 
Natomiast ma pan radny rację w jednym, że kiedyś budowano tzw. kanalizacje 
ogólnospławne i wtedy podłączano i wody opadowe, i kanalizację sanitarną. Dzisiaj u nas 
jeszcze funkcjonuje – nie pamiętam ,ale jakiś taki niewielki odcinek, który jest w planie, 
będzie przebudowany ale to nie dotyczy Osiedla Laskowice proszę państwa, to dotyczy 
starego Osiedla Fabrycznego jeszcze – to jest niewielki jakiś tam odcinek i to będzie 
przebudowywane. Natomiast proszę państwa to będą musiały być przeprowadzane kontrole 
przez służby Gminy i Zakładu Gospodarki Komunalnej aby te przypadki wyeliminować. I tu 
się z panem radnym zgadzam, że jeżeli no jest się podłączonym nie tam gdzie trzeba, to jak 
nie pada to płynie, a zapachy jakie są, to czuć. Dziękuję. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Zgłaszał się wcześniej pan radny Michał Pakosz – proszę 

uprzejmie. 
 Panie radny, ja mam taką prośbę, jeżeli jest temat, który pana szczególnie interesuje, to ja 

naprawdę myślę, że to nie jest forum sesji odpowiednim żebyście panowie ze sobą po prostu 
rozmawiali. Bardzo proszę się umówić z panem Burmistrzem i przedyskutować temat. 

 Jesteśmy w punkcie Informacja dotycząca funkcjonowania oraz wyników finansowych 
Zakładu Gospodarki Komunalnej. Mimo, że ten temat zakresem łączy się z tym tematem to 
jednak nie jest to temat, o którym my w tej chwili rozmawiamy. 

 Radny Michał Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję bardzo za udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, w tej informacji, którą 

zaprezentował nam pan Prezes, dotyczącej funkcjonowania oraz wyników finansowych 
Zakładu Gospodarki Komunalnej, w punkcie 3.3 możecie państwo przeczytać, to będzie 
strona czwarta i piąta tak, że prosiłbym się zapoznać jeżeli możecie państwo. W tym punkcie 
3.3 wspomina się o umowie z Urzędem Gminy dotyczącej zarządu nad cmentarzem 
komunalnym, w ramach której Zakład Gospodarki Komunalnej wykonuje wypisane 
czynności – tutaj na tej czwartej i piątej stronie – będą to czynności następujące, czyli w 
ramach zawartej umowy z Urzędem ZGK realizuje zarząd cmentarzem komunalnym, w 
ramach którego prowadzi:  
- księgi  cmentarne,  
- gospodarkę miejscami grzebalnymi – tutaj informacja dotycząca lokalizacji grobów  

i miejsc rezerwowych, 
- bieżąca ewidencja pochówków i miejsc grzebalnych, 
- planowanie zagospodarowania przestrzennego cmentarza, 
- nadzór nad firmami usługowymi - zakład, tu w nawiasie (zakłady pogrzebowe, zakłady 

kamieniarskie), 
- dalej widzimy pobieranie opłat za miejsca grzebalne i rezerwację miejsc grzebalnych, 
- umieszczanie stosownych tablic informacyjnych, 
- kontrola nad przestrzeganiem regulaminu cmentarza, 
- prace porządkowe, 
- utrzymanie zieleni – koszenie, pielęgnacja drzew i krzewów, 
- konserwacja obiektów – ogrodzenia, domu pogrzebowego, punktów czerpalnych wody 

oraz punktów poboru energii elektrycznej. 
I teraz moje pytanie jest, szanowni państwo, tego typu. Kiedy ta umowa – to pytanie do pana 
Prezesa – kiedy ta umowa została podpisana pomiędzy Urzędem Miasta i Gminy a Zakładem 
Gospodarki Komunalnej właśnie na wykonywanie tych zadań zleconych związanych z 
zarządem nad cmentarzem komunalnym? I prosiłbym bardzo gorąco o to aby państwo w tej 
chwili pokazali mi tę umowę z racji tego, że na pewno ta umowa znajduje się w Urzędzie 
Miasta i Gminy, a jest to spółka gminna, więc to są dokumenty jawne. I myślę, że zarówno 
Zakład Gospodarki Komunalnej w swoich zasobach ma tę umowę, jak i Urząd Miasta i Gminy 
te umowę posiada, też tutaj w tym budynku powinna się ta umowa znajdować tak, że proszę 
o informacje dotyczące terminu podpisania niniejszej umowy i o okazanie tej umowy. 
Dziękuję pięknie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Burmistrz Romuald Piórko – proszę uprzejmie. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, taka umowa jest. Umowa 

jest już  bardzo stara, bo jak dobrze pamiętam jest to umowa z 1987 roku zawarta jeszcze 
przez Naczelnika Gminy a Zakładem Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. Ja tę umowę 
przekażę do Biura Rady. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać 
głos? Rady Tadeusz babski – proszę. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja mam jedno pytanie. W tych dokumentach 
istnieje taka dosyć duża liczba mówiąca o tym, że nasze możliwości eksploatacyjne wody są 
dosyć duże, tak obliczyłem, że na ponad 100.000 mieszkańców, bo dzisiaj korzystamy tylko  
z ¼  możliwości. Skąd takie duże moce przerobowe są? Strona druga - m3 wody przy 
zapotrzebowaniu wynoszącym średnio około 950.000 a możliwością, które Zakład 
Gospodarki Komunalnej może pozyskać to jest ponad 3.770.000 m3. Bardzo duża różnica 
między możliwościami a wykorzystaniem tych możliwości. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Prezes się zgłasza do odpowiedzi. Bardzo proszę. 
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Prezes ZGK Sp. z o.o. Jerzy Szyndler -  więc to jest sprawa prosta. No chyba jest dobrze – tak? – że zasoby 

wody możliwe do pozyskania są tak duże, o tyle większe od potrzeb. Gorzej by było jak by 
było odwrotnie. 

Radny Tadeusz Babski – zgadza się panie Prezesie. 
Prezes ZGK Sp. z o.o. Jerzy Szyndler - … zasobność tych studni, które są udostępnione, które są w 

zarządzie ZGK i one mają takie możliwości zasobów. 
Radny Tadeusz Babski – czyli, pozwoli pan Prezes, chciałem się jeszcze dokładniej dowiedzieć. Czyli to są 

nasze źródła, a nie środki zainwestowane, przeinwestowane – o to chodzi. 
Prezes ZGK Sp. z o.o. Jerzy Szyndler – nie. To są możliwości wydobycia wody. 
Radny Tadeusz Babski – dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Czy w tym punkcie ktoś jeszcze … Bardzo proszę 

pana radnego o zgaszenie mikrofonu, wyłączenie panie radny Babski. 
 Panie radny Stachnio, pan już zabierał kilka razy głos w tym punkcie. Oprócz zabrania głosu 

co do meritum sprawy … Proszę ? Jeden raz i pan zadał w tym jednym razie dwa pytania.  
 Proszę państwa, ja bardzo serdecznie apeluję o trzymanie się naszego Statutu i … Czy pan 

jeszcze chciałby zabrać głos, tak? Proszę, radny Stachnio, słuchamy. 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, nie darmo trzymam rękę, chcę zabrać głos.  
 Ja bym też apelował do pani Przewodniczącej aby się trzymała naszego Statutu w kwestii tej, 

o której wcześniej rozmawialiśmy. 
 Ja przepraszam bardzo, bo ja naprawdę, Prezesa nie było wtedy dlatego moje pytania,  

(…) rozmowa z panem Burmistrzem Piórko na pewno by się odbyła na komisji.  
 (…) 
 To na pewno. Tylko, że myślałem, że te pytania, które chciałem zadać, dotyczą … znaczy, na 

te pytania mi odpowie pan Prezes. Ale skoro pan Burmistrz podjął tego zadania, to chciałbym 
jeszcze jedną rzecz tylko panu Burmistrzowi … poprosić o jedną rzecz. Pan stwierdził, że  
i przypomniał mi o tym, że w naszym mieście jest podłączona także odpływy z dachów do 
kanalizacji sanitarnej – to co pan na końcu powiedział. Panie Burmistrzu, pan powiedział, że 
na Osiedlu Laskowice nie ma takiego czegoś – jest. Jest i proszę  mi wierzyć, to mogą 
poświadczyć strażacy, którzy przy ulewnych deszczach wypompowują z piwnic wodę z 
fekaliami, która się wylewa w piwnicach, np. z umywalek, bo są takie. I proszę mi wierzyć, są 
… jest to na pewno, także wielokrotnie zgłaszaliśmy to – bo nie tylko ja – w poprzedniej 
kadencji. Więc jakby pan mógł … stąd to zadymianie tych … czy tej kanalizacji i jakby dym się 
dachem ulatniał to wtedy wiadomo, że taka instalacja jest podłączona.  

 Bardzo proszę o jakąś informację jak pan teraz zamierza ten problem rozwiązać? Ja 
myślałem, że to pytanie będę zadawał panu Prezesowi ZGK, ale proszę pana Burmistrza. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Radny Michał Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – ja tylko jeszcze … Dziękuję bardzo. Ja tylko jeszcze odnośnie poprzedniego pytania 

czyli w kwestii tej umowy, bo pominęła pani mnie pomimo tego, że się zgłaszałem, ale 
dziękuję za udzielenie mi głosu. 

 Panie Burmistrzu, odnośnie tej umowy tutaj, w tych materiałach czytamy, że ta umowa jest 
sporządzona. Pan powiedział o roku 1987 – jak dobrze … No gdzieś w tych granicach. Moje 
pytanie jest tego typu, mogę się mylić dlatego proszę mnie wyprowadzić z błędu. Czy prawdą 
jest, że ta umowa jest podpisana pomiędzy Urzędem Miasta i Gminy a podmiotem już nie 
istniejącym stricte? I to druga sprawa, kwestia tego typu, że ta umowa – z tego co ja się 
orientuję – nie reguluje stawek i wynagrodzeń. A jeśli się mylę, oczywiście proszę mnie 
wyprowadzić z błędu. Ale wydaje mi się, że ten mechanizm działa w taki sposób, że Zakład 
Gospodarki Komunalnej wykonuje pewne prace porządkowe, tak jak mamy tu zapisane, te 
wszystkie zadania zlecone i tak dalej, bierze za to pieniądze. Te pieniądze trafiają do Gminy, a 
potem Gmina powinna wypłacić jakąś część wynagrodzenia za te prace ustaloną itd. Tak to 
powinno wyglądać – wydaje mi się – jeżeli umowa byłaby skonstruowana prawidłowo. No ta 
umowa najwidoczniej nie jest skonstruowana prawidłowo bo, po pierwsze zawarty w niej 
jest podmiot już nie istniejący, a po drugie no nie zawarto i nie reguluje stawek  
i wynagrodzenia. Dlatego, jeśli się … Może najpierw pytanie czy to prawda to, co mówię.  
O, może tak. 

 (…) 
 Dobrze, to ja potem zadam następne pytanie. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  pan Burmistrz Romuald Piórko – proszę. 



 25
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, na pierwsze pytanie … 

znaczy na pytanie radnego Stachnio. W Osiedlu Laskowice nigdy nie było kanalizacji 
sanitarnej ogólnospławnej – mówimy o starych Laskowicach. Reszta wszystko to jest, że tak 
powiem, nielegalne podłączenia i to żeby była jasność sprawy. Natomiast odcinek na Osiedlu 
Komunalnym starym, jest jeden odcinek kanalizacji ogólnospławnej gdzie w latach 
pięćdziesiątych „Jelcz” budował bloki i podłączył rury spustowe do kanalizacji sanitarnej i to 
jest fakt. Natomiast to co się robi nielegalnie na Osiedlu Laskowice, w innych 
miejscowościach, to jest drugi fakt. Tak, że tak to wygląda. Stąd proszę nie mylić dwóch 
pojęć. Nikt nie wydał warunków technicznych dla podłączenia kanalizacji sanitarnej do 
kanalizacji deszczowej. Deszczówka była wcześniej w Laskowicach niż kanalizacja sanitarna 
i to są fakty bezsporne. Tyle jeżeli chodzi o odpowiedź panu radnemu Stachnio. 

 Natomiast wracając do pana radnego Pakosza. Proszę pana, zarówno – wtedy jeszcze był 
Terenowy Organ Administracji Państwowej – to pan tego nie pamiętam, bo pan trochę 
młody. Natomiast samorząd, Gmina stała się następcą prawnym tego Terenowego Organu 
Administracji Państwowej jak i Zakład Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. stał się następcą 
prawnym jeszcze Gminnego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Jelczu-Laskowicach. I tutaj nie ma niczego innego, to trzeba troszkę tylko alfabetu prawa  
i wszystko jest jasne. Umowa rzeczywiście nie reguluje wynagrodzenia – jak dobrze 
pamiętam, bo to stara umowa. Ona musi być, powinna być zmieniona i co do tego się pewnie 
zgadzamy wszyscy. Natomiast ustawa o cmentarzach komunalnych mówi o obowiązku 
utrzymania cmentarzy komunalnych, który to obowiązek należy do zadań własnych gminy  
i co do tego nie ma najmniejszych wątpliwości. I to, że Gmina pokrywa koszty sprzątania, 
utrzymywania itd., to jest fakt. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  pan radny Karol Markowski – proszę. 
Radny Karol Markowski – szanowni państwo, Wysoka Rado, ja naprawdę mam poważne obawy czy my 

jesteśmy we właściwym miejscu i czasie do szczegółowej analizy umowy między Gminą a 
ZGK. Tak, że chciałbym tutaj złożyć formalny wniosek o zakończenie tej dyskusji i przejście 
do kolejnego punktu porządku obrad. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  dziękuję uprzejmie … 
Radny Michał Pakosz – chciałbym zaznaczyć, że zgłaszałem się jeszcze przed panem Markowskim tak, że 

proszę uprzejmie o udzielenie mi głosu szanowna pani Przewodnicząca. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  dziękuję uprzejmie. Poddaję pod głosowanie wniosek formalny, 

który padł, o zamknięcie dyskusji. Kto z państwa radnych … 
Radny Michał Pakosz – szanowna pani Przewodnicząca, proszę o udzielenie mi głosu. Powtarzam, może 

pani nie zauważyła, ale ja podnosiłem rękę i byłem tutaj z panem Burmistrzem … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  kto z państwa radnych jest za tym wnioskiem …  
Radny Michał Pakosz – będę mógł odpowiedzieć … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  … pana Markowskiego, proszę o podniesienie ręki … 
Radny Michał Pakosz – szanowna pani Przewodnicząca, proszę o udzielenie mi głosu i nie robienie sobie 

tutaj prywatnej areny popisu. Prosiłbym najmocniej o udzielenie mi głosu. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  szesnaście głosów za. Kto jest przeciw? 
Radny Michał Pakosz – interesowała mnie tylko kwestia tego czy to jest zgodne z literą prawa. Mam na 

myśli treść tej umowy. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   trzy głosy przeciwne. Kto się wstrzymał? Jeden głos wstrzymujący. 

Dziękuję uprzejmie, przechodzimy do następnego punktu. 
 
W sprawie przyjęcia wniosku o zamknięcie dyskusji w punkcie: Informacja dotycząca funkcjonowania oraz 
wyników finansowych Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach, zgłoszonego przez 
radnego Karola Markowskiego, głosowano w następujący sposób:  
 
za  -           16  
przeciw  - 3 
wstrzymało się - 1 
- wniosek został przyjęty – 
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Od. pkt 19 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt nr 19: Wolne wnioski. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Krzysztof Skrzydłowski – 

proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – tylko tak króciutko. Jeżeli radny Markowski przychodzi nieprzygotowany 

na sesję, nie chce mu się tego słuchać, to proszę po prostu nie przychodzić. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, jesteśmy w punkcie Wolne wnioski. 
Radny Michał Pakosz – to taki wniosek do pana … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Michał Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję. Szanowni państwo, ja mam taki wniosek do pana Burmistrza, może tutaj 

na sali zaprezentuję, bo chciałbym się dowiedzieć jednak czy owa umowa, o której mówiłem 
– tutaj pan … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przeszliśmy już do następnego punktu. 
Radny Michał Pakosz – ale moment! Ja składam wniosek proszę panią o to aby, po pierwsze tę umowę,  

o której mówię, która, według mnie, jest niezgodna z literą prawa, ponieważ jest podpisana 
na zasadzie podmiotu, który nie istnieje i nie reguluje stawek. A to co my czytamy – jeszcze 
tylko na szybko powrócę - tutaj w tej Informacji, to jest dezinformacja, bo tutaj jest napisane 
jedna umowa przedstawia drugie. Państwo mi tutaj mówią o ustawie itd., dlatego stawiam 
wniosek o to abyście państwo szanowni wnieśli tę umowę na salę, bo chciałbym ją zobaczyć  
i chciałbym się przekonać faktycznie, że to co mówię naprawdę jest szanowni państwo po 
prostu dezinformacją. Dziękuję bardzo. Proszę o przegłosowanie mojego wniosku. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, wniosek pana radnego został sformułowany. 
Wcześniej, w odpowiednim punkcie Burmistrz Piórko informował w jaki sposób udostępni  
i załatwi tę sprawę. 

 Wolne wnioski. Pan radny Karol Markowski – proszę. 
Radny Karol Markowski – ja tylko króciutko się odniosę do słów pana Skrzydłowskiego. Ja się skupiam 

nad merytoryczną tutaj częścią tej Rady, nie nad pogaduszkami, nie nad takimi symulacjami 
czy insynuacjami. Więc jakieś takie rzeczy, o których tutaj radni zapytują i są nie na miejscu, 
nie na czasie, to nie ma nic wspólnego z nie przygotowaniem się do obrad sesji. A z drugiej 
strony uważam, że nieważne jest kto ile mówi, tylko co mówi i konkretnie. A rozgadywanie 
się to nie to miejsce, nie ten czas. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Pan radny Tadeusz Babski. 
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, jesteśmy w punkcie Komunikaty … 

przepraszam, Wolne wnioski, bo w Komunikatach będę też prosił o głos. Chciałbym 
powiedzieć, że żyjemy w XXI wieku, w dobie rozwoju informatyzacji. Przygotowujemy 
programy ekologicznie to może byśmy czynnie się, jako radni, włączyli w ochronę 
środowiska. Mam taki, właściwie na razie może nie tyle co wniosek, co propozycję dla 
Prezydium Rady aby przemyślał i później może opracujemy wspólnie na komisjach wniosek. 
Taki temat, proszę państwa proszę popatrzeć przed nami ile mamy papierów. W dobie 
informatyzacji, o której mówiłem, proszę państwa każdy z nas ma w domu komputer, ma 
internet, ma adres mailowy. I ja proszę Prezydium o rozpatrzenie takiej sprawy aby to Biuro 
Rady nie kserowało każdemu z nas tyle papierów, tylko przesyłało drogą mailową 
dokumenty na nasz adres. A kto będzie proszę państwa chciał to sobie wydrukuje. Tutaj 
padło dzisiaj słowo pana radnego Pakosza „bierzemy grube pieniądze”. Przypominam, dieta 
radnego nie jest wynagrodzeniem, to są koszty ponoszenia działalności naszej. Więc nie są 
duże koszty żeby każdy z nas sobie wydrukował materiały na sesję, które potrzebujemy, 
ułatwi to sprawę jeśli chodzi o organizację Biura Rady, tylko drogą elektroniczną prześle.  
Proszę państwa, oczywiście możemy się zastanowić czy budżet Gminy raz w roku, 
ewentualnie taką książkę, bo się faktycznie lepiej w papierze przegląda. Ale te papiery proszę 
państwa, po sesji idą do kosza. Droga elektroniczną gdybyśmy mieli to przekazywane, 
moglibyśmy to sobie sortować, układać stopniować i częściej zaglądać drogą elektroniczną. 
Ja może już nie jestem młodej daty ale doceniam tutaj pracę z tymi nowymi technologiami 
informatyzacyjnymi, bo mi jest łatwiej. I proszę Prezydium o przemyślenie, moglibyśmy 
naprawdę dużo w budżecie zaoszczędzić, o przekazywanie materiałów na sesję drogą 
elektroniczną. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, w punkcie Wolne wnioski padł 
wniosek pana radnego Babskiego. W wielu instytucjach rzeczywiście tak się dzieje, że 
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materiały nie tylko na sesję Rady Miejskiej … Znaczy, może tak, nie wiem właśnie czy na sesję 
Rady Miejskiej, czy nie ma przeszkód prawnych.  

 Nie ma. 
 To jeżeli my tę sprawę sobie wyjaśnimy z panem mecenasem, to myślę, że możemy iść w tę 

stronę dlatego, że bardzo dużo instytucji bardzo poważnych w ten sposób przesyła radnym 
materiały i wniosek pana radnego Babskiego rzeczywiście zostanie szczegółowo omówiony  
i dostaniecie państwo w najbliższym czasie informację na ten temat.  

 Radny Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję bardzo za udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, przed chwilą padł 

wniosek pana Babskiego. Widzę, że pani wygłasza tutaj opinię na temat wniosku pana 
Babskiego, jednak umknęło pani uwadze to, że ja wcześniej w kwestii umowy też składałem 
wniosek formalny, który winien być poddany pod głosowanie. 

 To przepraszam w takim razie ale ja składałem wniosek, dlatego mój wniosek powinien 
zostać poddany pod głosowanie. Dlatego ja bardzo uprzejmie państwa proszę o to abyście 
przegłosowali mój wniosek dotyczący tego aby ta umowa się dzisiaj tutaj pojawiła żebym 
mógł do niej w trakcie sesji, w trakcie posiedzenia sesji jeszcze zajrzeć, dlatego proszę o 
pozytywne głosowanie na temat tego wniosku. No chyba, że oczywiście szanowni państwo 
zagłosują przeciwko, no ale wtedy to już – nie wiem – ręka rękę myje, coś chcemy ukryć, to 
już czas pokaże. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja bardzo proszę o ciszę i oddaję głos panu radnemu 
Babskiemu. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, no proszę państwa usłyszałem niedawno od 
pana Burmistrza Romana Piórko, że umowa zostanie dostarczona panu radnemu Pakoszowi 
– to po co mamy wniosek … do Biura Rady. Czy to pan radny, czy my jako radni mamy, 
będziemy mieli taką możliwość zapoznać się z tą umową. Więc po co wniosek ?  

 (…) 
 Ale po co? 
 Panie Burmistrzu, kiedy ta umowa będzie w Biurze Rady? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – w poniedziałek. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, czy są jakieś wolne wnioski, które państwo radni 

chcieliby zgłosić? Nie widzę. 
 Pan radny Pakosz się zgłasza po raz kolejny – proszę bardzo. 
Radny Michał Pakosz – szanowna pani Przewodnicząca, uprzejmie panią proszę o to aby poddała pani mój 

wniosek, który złożyłem cztery minuty temu, pod głosowanie. Powtórzę wyraźnie, proszę 
słuchać ze zrozumieniem, proszę o poddanie pod głosowanie wniosku dotyczącego 
wniesienia na salę plenarną umowy. Dlatego raz jeszcze powtarzam proszę o poddanie tego 
wniosku pod głosowanie, ponieważ mam takie prawo i chcę tę umowę zobaczyć tu i teraz,  
a nie w poniedziałek za 72 godziny. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar – proszę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, ja chciałbym przypomnieć Radzie, że czynności 

kontrolne może tylko zlecać, przeprowadzać Komisja Rewizyjna. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, po pierwsze … po pierwsze, panie radny Pakosz, nie 

będę tego wniosku poddawała pod głosowanie.  
 Po drugie, usłyszał pan, że Burmistrz Romuald Piórko dostarczy kserokopię umowy do Biura 

Rady w poniedziałek. 
 Po trzecie, ze względu na różnicę wieku, ze względu na funkcję, którą pełnię … Panie radny 

Stachnio, ja w tej chwili nie oczekuję od pana komentarza.  
 Ja bardzo pana proszę, panie radny Pakosz, żeby pan się powstrzymał od komentarzy pod 

tytułem „proszę słuchać ze zrozumieniem”, bo taki tekst może pan wygłosić do dziecka z 
klasy jeden do trzy.  

 Dziękuję państwu bardzo. Jeżeli nie ma innych wolnych wniosków, przechodzimy do punktu 
dwudziestego. 

Od. pkt 20 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Komunikaty organów Gminy. I w tym punkcie … 
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Radny Michał Pakosz – pani Przewodnicząca, mam pytanie do pana mecenasa czy wniosek, który 

złożyłem, powinien być poddany pod głosowanie z punktu widzenia prawa. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale ja się nie zwróciłam do pana mecenasa, zamknęłam ten punkt. 

Uważam, że ze względów prawidłowości … 
Radny Michał Pakosz – dlatego ja proszę … Statut mówi wyraźnie, że mogę … Szanowna Pani … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Pakosz … 
Radny Michał Pakosz – pani mnie nie szanuje i to widać od samego początku, to widać … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja nie jestem na targowisku miejskim i nie będę z panem się 

przekrzykiwała. Dyscyplinuję pana w tej chwili i proszę pana żeby pan … 
 Radny Michał Pakosz – pani Przewodnicząca, ja złożyłem wniosek, a pani … ja złożyłem wniosek, a pani … 

poddania tego wniosku … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, jesteśmy po punkcie dziewiętnastym. Przechodzimy 

do punktu dwudziestego Komunikaty organów Gminy. 
 Bardzo proszę przewodniczących komisji aby zechcieli powiedzieć jakie są terminy komisji 

budżetowych. Zaczynamy od pani radnej Barbary Kowalenko. 
Przewodnicząca Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych Barbara Kowalenko – chciałam 

poinformować, że spotkanie obu Komisji: Rodziny i Młodzieży – Rolnictwa zaplanowaliśmy 
na 09 grudnia, na godzinę 16.00 w sprawie budżetu. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – 09 grudnia – tak? 
Przewodnicząca Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych Barbara Kowalenko – tak. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Przewodniczący Tadeusz Babski – proszę uprzejmie. 
Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, 

Wysoka Rado, 08 grudnia, to jest wtorek, godzina 16.00 odbędzie się spotkanie dwóch 
Komisji: Komisja Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia i Komisja Samorządu i Prawa. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję.  
 (…) 
 Tak, o szesnastej. 
 I pani Przewodnicząca Marzena Bar. 
Przewodnicząca Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów Marzena Bar – 10 czerwca o godzinie 

16.00 … Przepraszam bardzo. Odbędzie się posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego. 
 (…)  
 Szesnasta. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, dla porządku: 

- 08 grudnia – Komisja Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia plus Komisja Samorządu  
i Prawa – godzina 16.00; 

- 09 grudnia – Komisja Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych plus Komisja 
Rolnictwa – godzina 16.00; 

- i 10 grudnia – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów – również godzina 16.00. 
Czy w komunikatach jeszcze ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 21 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję państwu za obecność. Zamykam obrady XIV Sesji Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 
 
Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 14.00 zakończyła obrady  
XIV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 
 
Protokołowała : 
 
 

 
 


